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\hP'gduf9kdgs^ad\hP'gduf9kdgs^ad
(ໜ້າ 8)

]af4tltrkg,ad-ud]af4tltrkg,ad-ud......
(ໜ້າ 10)

xaopkxtfyfxaopkxtfyf......
(ໜ້າ 12)
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(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ
ທີ 9 ທັນວາຜ່ານມາ ທີ່ສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມ

xtmkoltrkcsj'-kf rq[xtrtla'7t]kfxtmkoltrkcsj'-kf rq[xtrtla'7t]kf
z6hxqd7v'lklt|kg1-6 oydkp3v38fqd ]afg-pz6hxqd7v'lklt|kg1-6 oydkp3v38fqd ]afg-p

ພອນ ພົມວິຫານ ປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮັບຕ້ອນການເຂົ້າ
ພົບປະຂອງພະສັງຄະລາດ ເຊຣ໌

ເກ ຜູ້ປົກຄອງສາສະໜາເຢຊູ ນິ
ກາຍໂອໂຕດົກ ລັດເຊຍ ປະຈຳ

(ສພຊ) - ວັນທີ 17 ທັນ
ວາຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ມີພິທີປາຖະກະຖາ
ວັນຊາດທີ 2 ທັນວາ ຄົບຮອບ 
49 ປີ ແລະ ວັນເກີດປະທານ 
ໄກສອນ ພົມວິຫານ ຄົບຮອບ 
104 ປີ ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງສະຫາຍ ປອ. ນາງ ສນູທອນ 
ໄຊຍະຈັກ ເລຂາທິການສູນກາງ
ພັກ, ຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານ
ງານພັກສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີຄະ
ນະບໍລິຫານງານພັກ, ຄະນະພັກ
ຮາກຖານ, ຄະນະໜ່ວຍພັກຮາກ
ຖານ, ຄະນະໜ່ວຍພັກ, ສະມາ

xk4tdt4klv';aoxts;aflkf0v'-kfxk4tdt4klv';aoxts;aflkf0v'-kf
c]t gzupczjgvdtlkole7aoc]t gzupczjgvdtlkole7ao

ຊກິພກັ ແລະ ພະນກັງານ-ລດັຖະ
ກອນພາຍໃນ ສພຊ ເຂົ້າຮ່ວມ

ຢ່າງພ້ອມພຽງ.
ທັ ງ ນີ້ , 

ກໍ ເ ພື່ ອ ທົ ບ
ທວນຄືນມູນ
ເຊື້ ອ ພ າລ ະ
ກິດປົດປ່ອຍ
ຊາດໃນເມື່ອ
ກ່ອນ ກໍຄືຜົນ
ສຳເລັດໃນພາ
ລະກິດປົກປັກ
ຮັກສາ ແລະ
ສ້າງສາພັດທະ
ນາປະ ເທດ

vjko8+|hk 1111

(ສພຊ) - ວັນທີ 11 ທັນ
ວາຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໄດ້ມີພິທີມອບ-ຮັບເງິນສະໜັບ

,v[{Ia[ g'yolt|a[lt|6o,v[{Ia[ g'yolt|a[lt|6o
dv'xt-5,ltw\lk,ao c]t g7jnv'dv'ohedv'xt-5,ltw\lk,ao c]t g7jnv'dv'ohe

ສະໜູນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX ມູນຄ່າ 50 ລ້ານ

ກີບ ຈາກກະຊວງພະລັງງານ ແລະ 
ບໍ່ແຮ່ ໂດຍການກ່າວມອບຂອງ
ທ່ານ ໂພໄຊ ໄຊຍະສອນ ລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່
ແຮ,່ ຕາງໜ້າກາ່ວຮບັໂດຍທ່ານ 
ປອ. ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໂດຍມີພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເຂ້ົາ
ຮ່ວມເປັນສັກຂີພະຍານ.

ກ່ອນໜ້ານັ້ນ 1 ວັນ ກໍ
ໄດ້ມີພິທີມອບ-ຮັບເຄື່ອງກອງ
ນ້ຳສະອາດໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ ຈຳ
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(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ເຝິກອົບຮົມການເປັນວິທະຍາ
ກອນໃຫ້ແກ່ຄະນະກົມ, ສູນ, 
ຫ້ອງການ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ແລະ ຄະນະກຳມະການ, 
ຄະນະເລຂາທິການສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ (ສພຂ) ວຽງຈັນ, ບໍ
ລິຄຳໄຊ ແລະ ໄຊສົມບູນ ໄດ້ຈັດ
ຂຶ້ນໃນວັນທີ 13-16 ທັນວານີ້ 
ທີ່ເມືອງວັງວຽງ ແຂວງວຽງຈັນ 

g/ydvq[Iq,dkogxao;ymtpkdvog/ydvq[Iq,dkogxao;ymtpkdvo

ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ມີ
ບັນດາທ່ານຄະນະຮັບຜິດຊອບ
ກອງປະຊຸມ ແລະ ວິທະຍາກອນ 
ເຂົ້າຮ່ວມ 50 ກວ່າທ່ານ; ຈຸດ
ປະສົງແມ່ນເພ່ືອພັດທະນາວິທະ
ຍາກອນຂອງ ສພຊ ແລະ ສພຂ 
ໃຫ້ເປັນເອກະພາບລວມສູນ ແລະ 
ລົງເລິກສະເພາະດ້ານ ທັງຮັບປະ

ກັນດ້ານເນື້ອໃນຫົວຂໍ້ຫຼັກສູດ, 
ຄູ່ມືການສອນຢ່າງມີຈຸດສຸມ, ຍົກ
ສູງປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິ
ຜົນໃນການສະເໜີ, ອະທິບາຍ
ເນື້ອໃນບົດຮຽນ ແລະ ການຄົ້ນ
ຄວ້າເອກະສານໃຫ້ດີກວ່າເກົ່າ.

ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ 
ເຍຍປາວເຮີ ໄດ້ມີຄຳເຫັນກ່າວ
ເປີດກອງປະຊູມວ່າ: ການເຝິກ

dv'xt-5,le,tok[qf[kfc,jpy'dv'xt-5,le,tok[qf[kfc,jpy'
.og;mudkog,nv' .shcdj ll- grfpy'.og;mudkog,nv' .shcdj ll- grfpy'

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ສໍາມະນາກ່ຽວກັບການສົ່ງເສີມ
ບົດບາດແມ່ຍິງໃນເວທີການເມືອງ 
ໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 

(ສສຊ) ເພດຍິງ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນ
ວັນທີ 13-15 ທັນວາ 2024 
ທີ່ເມືອງວັງວຽງ ແຂວງວຽງຈັນ 
ໂດຍການເປັນປະ ທານຂອງທ່ານ 

ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ກໍາມະ
ການຄະນະປະຈໍາ, ປະທານ ກຳ
ມາ ທິການຍຸຕິທໍາ, ປະທານຄະ
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(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ
ພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງ

ຈັນ (ສປນວ) ຊຸດທີ II ໄຂຂຶ້ນ
ຢ່າງເປັນທາງການ ໃນຕອນເຊົ້າ
ວັນທີ 16 ທັນວານີ້ ທີ່ຫ້ອງວ່າ

ການປົກຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງ
ຈັນ (ນວ) ໂດຍການເປັນປະທານ
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(ສພຊ) - ວັນທີ 12 ທັນ
ວານ້ີ, ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ຊດຸທ ີIX ໂດຍການເປນັ
ປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມ
ພອນ ພົມວິຫານ ປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ເພັດ ພົມພິພັກ 
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ 
ແລະ ການລົງທຶນ ໄດ້ສະເໜີໂດຍ
ຫຍໍ້ກ່ຽວກັບການສະເໜີປັບປຸງ
ມາດຕາ 18 ຂອງກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການລົງທຶນຂອງລັດ ສະບັບ
ເລກທີ 72/ສພຊ, ລົງວັນທີ 15 
ທນັວາ 2015 ເຊິງ່ເປນັການຜນັ
ຂະຫຍາຍເນື້ອໃນຈິດໃຈຂອງ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ
ທີ 8 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX ໃນ
ຄັ້ງວັນທີ 28 ພະຈິກຜ່ານມາ 
ແລະ ການປຶກສາຫາລື ແລະ ປະ
ກອບຄຳເຫັນຂອງສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍອີງໃສ່ສະພາບ
ການເໜັງຕີງຂອງອັດຕາແລກ

lr0 9tvto5,af37'dko]q'mbo0v']af lr0 9tvto5,af37'dko]q'mbo0v']af 5050 8N]q',k 8N]q',k
ປ່ຽນເງິນຕາ, 
ລາຄາສິນຄ້າ-
ອຸ ປ ະ ກ ອ ນ
ການກໍ່ ສ້ າ ງ
ຕ່າໆ; ລັດຖະ
ບານ ຈ່ຶງໄດ້ມີ
ໜັງສືສະເໜີ
ສະບັບເລກ
ທີ 120/ລບ, 
ລົງວັນທີ 6 ທັນ
ວາ 2024 ຫາ 
ສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ພິຈາລະ

ນາອະນຸມັດໃຫ້ສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນແຂວງ (ສພຂ) ເປັນຜູ້ພິຈາ
ລະນາອະນຸມັດໂຄງການລົງທຶນ
ຂອງລັດ ຈາກມູນຄ່າຊາວຕ້ືກີບລົງ
ມາ ຂ້ຶນເປັນຫ້າສິບຕ້ືກີບລົງມາ
ໂດຍຕິດພັນກັບມາດຕາ 18 ໂຄງ
ການລົງທຶນຂອງລັດລົງທຶນປົກ
ກະຕິ ໄດ້ກຳນົດເປັນ 5 ປະເພດ
ການລົງທຶນຄື:

1. ໂຄງການລົງທຶນຂອງ
ລັດປະເພດ I ແມ່ນໂຄງການທີ່
ມີມູນຄ່າຫຼາຍກວ່າສ່ີຮ້ອຍຕ້ືກີບ
ຂ້ຶນໄປ, ໄລຍະປະຕິບັດໂຄງການ
ບໍ່ເກີນເຈັດປີ;

2. ໂຄງການລົງທຶນຂອງ
ລັດປະເພດ II ແມ່ນໂຄງການທີ່
ມີມູນຄ່າຫຼາຍກວ່າສອງຮ້ອຍຕື້
ຫາສ່ີຮ້ອຍຕ້ືກີບ, ໄລຍະປະຕິບັດ
ໂຄງການບໍ່ເກີນຫົກປີ;

3. ໂຄງການລົງທຶນຂອງ
ລັດປະເພດ III ແມ່ນໂຄງການ
ທີ່ມີມູນຄ່າຫຼາຍກວ່າໜ່ຶງຮ້ອຍ

ຕື້ຫາສອງຮ້ອຍຕື້ກີບ, ໄລຍະປະ
ຕິບັດໂຄງການບໍ່ເກີນຫ້າປີ;

4. ໂຄງການລົງທຶນຂອງ
ລັດປະເພດ IV ແມ່ນໂຄງການ
ທີ່ມີມູນຄ່າຫຼາຍກວ່າຊາວຕື້ຫາ
ໜຶ່ງຮ້ອຍຕື້ກີບ, ໄລຍະປະຕິບັດ
ໂຄງການບໍ່ເກີນສີ່ປີ;

5. ໂຄງການລົງທຶນຂອງ
ລັດປະເພດ V ແມ່ນໂຄງການ
ທ່ີມີມູນຄ່າແຕ່ຊາວຕ້ືກີບລົງມາ, 
ໄລຍະປະຕິບັດໂຄງການບໍ່ເກີນ
ສາມປີ.

ແຕ່ອີງໃສ່ສະພາບການ
ຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ ແລະ ຂີດຄວາມສາມາດ
ທາງດ້ານງ ົບປະມານໃນປັດຈຸ
ບັນ, ລັດຖະບານ ກໍຄືຄະນະປະ
ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເອກະພາບ
ກັນເພ່ືອສະເໜີຕ່ໍກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ ສພຊ 
ຊຸດທີ IX ພິຈາລະນາຍົກມູນຄ່າ
ການລົງທຶນປະເພດທີ V ຈາກ
ຊາວຕ້ືກີບ ເປັນຫ້າສິບຕ້ືກີບ; ສະ
ນັ້ນ, ຈຶ່ງມີຄວາມຈໍາເປັນທີ່ຕ້ອງ
ໄດ້ພິຈາລະນາດັດແກ້ບາງມາດ
ຕາເປັນອັນສະເພາະ ເຊ່ິງໃນກໍລະ
ນີມາດຕາດັ່ງກ່າວຖືກຮັບຮອງ 
ແມ່ນຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນ
ປີ 2025 ເປັນຕົ້ນໄປ. ສ່ວນ
ການປັບປຸງມາດຕາອ່ືນໆ ຫືຼ ການ
ປັບປຸງກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ, ກະ
ຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງ
ທຶນ ຍັງຈະສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ 
ນໍາສະເໜີຕໍ່ສະພາແຫ່ງຊາດໃນ
ຄັ້ງຕໍ່ໄປ.

(ສພຊ) - ລັດຖະມົນຕີ
ກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິ
ລາ ທ່ານ ຮສ. ປອ. ພຸດ ສິມມາ
ລາວົງ ໄດ້ສະເໜີປັບປຸງກົດໝາຍ
ວ່າການສຶກສາ ຕ່ໍກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໃນຕອນ
ບາ່ຍວນັທ ີ5 ທນັວານີ ້ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄຳໃບ 
ດຳລັດ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ເຊ່ິງທ່ານລັດຖະມົນຕີລາຍ
ງານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການສຶກສາ ສະບັບປີ 2015 
ເປັນກົດໝາຍແມ່ຂອງຂະແໜງ
ການສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ 
ຖືກນຳໃຊ້ມາເປັນເວລາເກືອບ 
9 ປີ ເຫັນວ່າຍັງບໍ່ທັນຕອບສະ
ໜອງກັບຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງ
ການຂອງແຜນພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຜນ
ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ແຜນພັດທະນາ
ຂະແໜງການສຶກສາທິການ ແລະ 
ກິລາ; ຍັງມີບາງພາກ, ໝວດ 
ແລະ ມາດຕາ ຄວນໄດ້ຮັບການ
ປັບປຸງຄືນໃໝ່ ເພ່ືອໃຫ້ມີຄວາມ
ກົມກຽວ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອາຊີວະສຶກສາ,
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຶກສາຊ້ັນ
ສູງ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກໍາໃຕ້
ກົດໝາຍອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. 

ພ້ອມນ້ັນ, ທ່ານຍັງລາຍ
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ງ າ ນ ໃ ຫ້ ຮູ້
ດ້ າ ນ ອ່ ອ ນ 
ແລະ ບາງຂໍ້
ຄົງຄ້າງ ວ່າ: 
ການກຳນົດ
ເອົາການສຶກ
ສາພາກບັ ງ
ຄັບ ເປັນການ
ສຶກສາບໍ່ໄດ້
ເສຍຄ່າໃນສະ
ຖານການສຶກ

ສາຂອງລັດ, ໃນພາກປະຕິບັດຕົວ
ຈິງ ໂຮງຮຽນຂອງລັດຍັງຂາດ
ເຂີນງບົປະມານ ແລະ ມີບາງໂຮງ
ຮຽນມີຄວາມຈຳເ ປັນ ຕ້ອງ
ໄດ້ລະດົມການປະກອບສ່ວນ
ຈາກຜູ້ປົກຄອງ ເພື່ອມາຮັບໃຊ້
ໃຫ້ແກ່ການຮຽນ-ການສອນ; 
ອັດຕາການປະລະຂອງຄູ ແລະ 
ນັກຮຽນ ໃນການສຶກສາພາກ
ບັງຄັບ ເພີ່ມຂຶ້ນໃນປັດຈຸບັນ ສາ
ເຫດຕົ້ນຕໍຈາກສະພາບເສດຖະ
ກິດ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງ
ຄອບຄົວ ແລະ ສັງຄົມ; ງ ົບປະ
ມານແຫ່ງລັດທີ່ກຳນົດໃຫ້ຂະ
ແໜງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ
ຈົນບັນລຸ 18% ຂອງລາຍຈ່າຍ
ງບົປະມານຂອງລັດຂ້ຶນໄປ, ການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງຍັງບໍ່ທັນ
ບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທ່ີວາງໄວ້; 
ກອງທຶນສົ່ງເສີມການສຶກສາທີ່
ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ໃນ
ມາດຕາ 59 ຍງັບໍສ່າມາດຈດັຕັງ້
ປະຕິບັດໄດ້; ສະພາທ່ີປຶກສາການ
ສຶກສາ ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ຮັບການຈັດ
ຕ້ັງຢ່າງຄົບຖ້ວນ, ຈັດຕ້ັງໄດ້ພຽງ
ບາງຂະແໜງການ; ການໂຄສະ
ນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການສຶກສາ ໃຫ້ແກ່ຂະແໜງການ
ອື່ນຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ
ຍັງບ່ໍທັນໄດ້ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຢ່າງ
ກວ້າງຂວາງ; ຄວາມຮັບຜິດຊອບ
ຂອງພໍ່ແມ່ ຫຼື ຜູ້ປົກຄອງ ໃນ

ມາດຕາ 69 ໃນການຊຸກຍູ້ ແລະ 
ສ່ົງເສີມໃຫ້ລູກຫຼານຂອງຕົນໄດ້
ເຂ້ົາຮຽນຕາມເກນອາຍຸ ຍັງບ່ໍທັນ
ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເທ່ົາທ່ີຄວນ; ຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບຂອງບຸຄະລາກອນ, 
ຄູ, ພະນັກງານວິຊາການ, ສະຖານ
ການສຶກສາ, ການຈັດຕັ້ງ, ທ້ອງ
ຖິ່ນ ແລະ ສັງຄົມ ຕໍ່ການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດສິດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ພັນ
ທະຂອງຕົນ ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ປະຕິ
ບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດເທົ່າທີ່ຄວນ.

ທ່ານ ຮສ. ປອ. ພຸດ ສິມ
ມາລາວົງ ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ: ເມື່ອ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຶກສາສະ
ບັບປັບປຸງ ຖືກຮັບຮອງ ແລະ ປະ
ກາດໃຊ້ ຈະເປັນບ່ອນອີງໃຫ້ຂະ
ແໜງການສຶກສາທິການ ແລະ 
ກິລາ ໃນການສ້າງນະໂຍບາຍ, 
ແຜນຍຸດສາດ, ແຜນການ, ແຜນ
ງານ, ໂຄງການ ແລະ ບັນດານິ
ຕິກໍາຕ່າງໆ ໃນການຄຸ້ມຄອງ 
ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ
ສຶກສາ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ 
ປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນ; ຮັບປະກັນ
ໃຫ້ພົນລະເມືອງລາວເຂົ້າເຖິງ
ການສຶກສາທ່ີມີຄຸນນະພາບທຽບ
ເທົ່າກັບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ 
ແລະ ຍກົສງູຄວາມເຊືອ່ໝັນ້ໃຫ້
ແກ່ຊຸມຊົນ, ສັງຄົມ, ຄູ່ຮ່ວມພັດ
ທະນາ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທັງ
ພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ເຫັນ
ໄດ້ເຖິງຄວາມສຳຄັນຂອງວຽກ
ງານສຶກສາ ທັງຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງ
ເສີມການລົງທຶນໃສ່ວຽກງານ
ການສຶກສາໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ; ເພີ່ມ
ທະວີຄວາມຮັບຜິດຊອບ, ຍົກ
ສູງຄວາມຮູ້ຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ 
ເປັນເຈົ້າການໃນການປະຕິບັດ
ສິດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ພັນທະຂອງ
ພົນລະເມືອງທຸກຄົນ ເພື່ອປະ
ກອບສ່ວນດ້ານທຶນຮອນ, ແຮງ
ງານ ແລະ ວັດຖຸປະກອນ ເຂົ້າ
ໃນວຽກງານສຶກສາຢ່າງຕ້ັງໜ້າ.

(ສພຊ) - ວັນສຸກທີ 13 
ທັນວານີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ມີກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືກ່ຽວ
ກັບແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງ
ກົດໝາຍ ປະຈໍາປີ 2025 ໂດຍ
ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄຳ
ແພງ ວິລະພັນ ຄະນະປະຈຳສະ
ພາແຫ່ງຊາດ (ຄປຈສພຊ), ປະ
ທານກຳມາທິການກົດໝາຍ; 
ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຮອງປະ
ທານກຳມາທິການ ສພຊ, ຮອງ
ລັດຖະມົນຕີ, ຮອງຫົວໜ້າອົງ
ການ, ຄະນະກົມ ແລະ ພະນັກ 
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ງານ-ລັດຖະ
ກ ອ ນ ຈ າ ກ
ພ າ ກ ສ່ ວ ນ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.
ທ່ານ ຄຳແພງ 
ວິລະພັນ ກ່າວ
ວ່າ: ປີ 2025 
ເ ປັ ນ ປີ ສຸ ດ 
ທ້າຍຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ

ຊຸດທີ IX ແລະ ຍັງມີວາລະດຳ
ເນີນກອງກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທື່ອທີ 9 ແລະ ເທື່ອທີ 
10 ເຊິ່ງການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຕົວ
ຈິງ ຈະມີການນຳເອົາຮ່າງກົດໝາຍ
ເຂ້ົາພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາໃນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ
ທີ 9 ເທົ່ານັ້ນ ແລະ ຕາມແຜນ
ການແລ້ວ ມີຮ່າງກົດໝາຍທ່ີຈະ
ນຳເຂົ້າພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາ
ທັງໝົດ 17 ສະບັບ (ສ້າງໃໝ່ 5, 
ປັບປຸງ 12) ເຫັນວ່າເປັນຈຳນວນ
ທີຫ່າຼຍ; ກອງປະຊມຸຄັງ້ນີ ້ຈະໄດ້

ປຶກສາຫາລືກັນກ່ຽວກັບຄວາມ
ພ້ອມຂອງບັນດາຮ່າງກົດໝາຍ
ດ່ັງກ່າວ ເພື່ອຈັດບຸລິມະສິດໃນ
ການນຳເອົາຮ່າງກົດໝາຍທີ່ມີ
ຄວາມພ້ອມເຂົ້າກອງປະຊຸມສະ
ໄໝວິສາມັນເທື່ອທີ 2 ແລະ ສະ
ໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 9 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX.

ໃນກອງປະຊຸມ, ທ່ານ 
ປອ. ພູທອນ ວໍລະເພັດ ຮອງປະ
ທານກຳມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້
ສະເໜີຮ່າງແຜນການສ້າງ ແລະ 
ປັບປຸງກົດໝາຍຂອງຄະນະປະ
ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳປີ 
2025; ຈາກນັ້ນ, ກໍມີການປະ
ກອບຄຳເຫັນຕໍ່ຮ່າງແຜນການ
ດັ່ງກ່າວ ຈາກກະຊວງພາຍໃນ, 
ກະຊວງຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະ
ທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ, ກະຊວງ
ພະລັງງາ ນ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ກະຊວງ
ປ້ອງກັນປະເທດ, ກະຊວງສາທາ
ລະນະສຸກ, ກະຊວງການເງນິ, ອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, 

ກະຊວງແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດ
ດີການສັງຄົມ, ກະຊວງແຜນການ 
ແລະ ການລົງທຶນ, ກະຊວງເຕັກ

ໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ, ກະ
ຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, 
ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ແລະ ຫ້ອງວ່າ

ການສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະ
ມົນຕີ ຕາມລຳດັບ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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(ສພຊ) - ວັນທີ 5 ທັນ
ວາຜ່ານມາ, ກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະ
ເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ໄຊ
ຊະນະ ໂຄດພູທອນ ຫົວໜ້າອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ
ໄດ້ສະເໜີປັບປຸງກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍອົງການໄອຍະການປະຊາ
ຊົນ ເຊ່ິງທ່ານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ຜ່ານການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ກໍຍັງມີບາງບັນ
ຫາ ຫຼື ບາງມາດຕາ ທີ່ຍັງບໍ່ທັນ
ສອດຄ່ອງ, ບໍ່ທັນສາມາດປະຕິ
ບັດໄດ້ ແລະ ເປັນຊ່ອງວ່າງ ເຊິ່ງ
ມີຄວາມຈໍາເປັນຕ້ອງໄດ້ປະເມີນ
ຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ 
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ປັ ບ ປຸ ງ ກົ ດ
ໝ າ ຍ ວ່ າ
ດ້ວຍອົງການ
ໄອຍະການ
ປະຊາຊົນໃນ
ແຕ່ລະໄລຍະ 
ເ ພື່ ອ ໃ ຫ້ ມີ
ຄວາມສອດ
ຄ່ອງກັບຄວາມ
ຮ ຽ ກ ຮ້ ອ ງ
ຕ້ ອ ງ ກ າ ນ
ຂ ອ ງ ໜ້ າ

ທີ່ການເມືອງ ແລະ ສະພາບ
ການຂະຫຍາຍຕົວທາງດ້ານ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຕາມທິດ
ການສ້າງລັດທ່ີປົກຄອງດ້ວຍກົດ
ໝາຍ. ເມ່ືອກົດໝາຍສະບັບປັບ
ປຸງນີ້ ຖືກຮັບຮອງ ແລະ ປະ
ກາດໃຊ້ແລ້ວ ຈະເປັນເຄື່ອງມື
ອັນສຳຄັນໃນການຄຸ້ມຄອງລັດ-
ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມ ແລະ ໃນການ
ສະກັດກັ້ນການກະທຳຜິດ, ປົກ
ປ້ອງຜົນປະໂຫຍດຂອງລັດ, ລວມ
ໝູ່, ສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນ
ຊອບທຳຂອງພົນລະເມືອງ ພ້ອມ
ທັງສຶກສາອົບຮົມພົນລະເມືອງ
ໃຫ້ເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດກົດ
ໝາຍ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ສັງຄົມມີ
ຄວາມສະຫງົບ ແລະ ມີຄວາມ
ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ, ສ້າງ

ເງື່ອນໄຂໃຫ້ປະຊາຊົນລາວບັນ
ດາເຜົ່າ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນ
ການປົກປັກຮັກສາ ແລະ ພັດທະ
ນາປະເທດຊາດ; ວຽກງານໄອ
ຍະການປະຊາຊົນ ໄດ້ຮັບການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຢ່າງເປັນລະບົບ, 
ມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດທິຜົນ
ໃນຂອບເຂດທ່ົວປະເທດ, ສອດ
ຄ່ອງຕາມແນວທາງນະໂຍບາຍ
ຂອງພັກ, ການພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ, ສະພາບການພັດ
ທະນາຂອງລະບົບຍຸຕິທໍາໃນແຕ່
ລະໄລຍະຂອງ ສປປລາວ ແລະ 
ຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງ
ໜ້າທ່ີການເມືອງຂອງຕົນ; ການ
ປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນ ໂດຍ
ຕິດພັນກັບກົດໝາຍອື່ນ ເປັນ
ຕົ້ນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດໍາ
ເນີນຄະດີອາຍາ ແລະ ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີແພ່ງ, 
ກົດໝາຍອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້
ເຮັດໃຫ້ກົດໝາຍສັກສິດ; ຄວາມ
ຮັບຮູ້-ເຂ້ົາ ໃຈກ່ຽວກັບການປົກ
ຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມດ້ວຍ
ກົດໝາຍ, ສະຕິເຄົາລົບ ແລະ ປະ
ຕິບັດກົດໝາຍທ່ົວສັງຄົມ ໄດ້ຮັບ
ການເຊີດຊູສູງຂ້ຶນຢ່າງບ່ໍຢຸດຢ້ັງ.

(ສພຊ) - ວັນທີ 16 ທັນ
ວາຜ່ານມາ, 3 ອົງການຈັດຕັ້ງ
ມະຫາຊົນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ຈັດຕັ້ງຂະບວນການ
ທັດສະນະສຶກສາ ແລະ ທ່ຽວຊົມ
ສະຖານທ່ີປະຫວັດສາດຂອງຊາດ,
ຂອງພັກ ແລະ ການປະຕິວັດລາວ 
ໂດຍການນຳພາຂອງສະຫາຍ ອຳ
ໄພ ຈິດມານົນ ຄະນະບໍລິຫານ
ງານພັກ, ປະທານສະຫະພັນກຳ
ມະບານ ສພຊ.

ຂະບວນການຄ້ັງນ້ີ ແມ່ນ
ເນ່ືອງໃນໂອກາດສະເຫີຼມສະຫຼອງ
ວັນຊາດທີ 2 ທັນວາ ຄົບຮອບ 
49 ປີ, ວັນເກີດປະທານ ໄກສອນ 
ພົມວິຫານ ຄົບຮອບ 104 ປີ, 
ວັນໄຂອະນຸສອນສະຖານປະທານ 
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ໄກສອນ ພົມວິຫານ ຄົບຮອບ 
30 ປີ (13/12/1994-13/12/
2024) ແລະ ວັນໄຂອະນຸສອນ
ສະຖານປະທານ ສຸພານຸວົງ ຄົບ
ຮອບ 19 ປີ (30/11/2005 -
30/11/2024) ເພື່ອສະແດງ
ເຖິງຄວາມເຄົາລົບ, ກະຕັນຍູຮູ້
ບຸນຄຸນຕໍ່ຄຸນງາມຄວາມດີ ແລະ 
ຜົນງານອັນໃຫຍ່ຫຼວງຂອງປະ
ທານ ໄກສອນ ພົມວິຫານ, ປະ
ທານ ສຸພານຸວົງ ແລະ ທ່ານ ໜູ
ຮັກ ພູມສະຫວັນ ທີ່ໄດ້ອຸທິດຕະ
ຫຼອດຊີວິດຂອງຕົນໃນພາລະກິດ
ຕ່ໍສູ້ປົດປ່ອຍຊາດ, ພາລະກິດປົກ
ປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະ
ນາປະເທດຊາດ; ແນໃສ່ສຶກສາ
ອົບຮົມ, ຮໍ່າຮຽນເອົາແບບຢ່າງ

ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດທ່ີລ້ຳ
ເລີດ, ແບບແຜນການດຳລົງຊີ
ວິດທີ່ລຽບງ່າຍປອດໃສ, ແບບ 
ແຜນວິທີເຮັດວຽກທ່ີມີວິທະຍາ
ສາດ ແລະ ແບບແຜນການນຳ
ພາທີ່ສະຫຼາດສ່ອງໃສ.

ສະມາຊິກ 3 ອົງການ
ຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂອງ ສພຊ ໄດ້
ທ່ຽວຊົມສະຖານທີ່ 4 ແຫ່ງຄື: 
ຫໍພິພິດທະພັນ ໄກສອນ ພົມວິ
ຫານ, ອະນຸສອນສະຖານປະທານ 
ໄກສອນ ພົມວິຫານ, ອະນຸສອນ
ສະຖານປະທານ ສຸພານຸວົງ ແລະ 
ອະນຸສອນສະຖານ ທ່ານ ໜູຮັກ 
ພູມສະຫວັນ.

(ອານຸສອນ ພູມມີທອນ)(ອານຸສອນ ພູມມີທອນ)

(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ
ທີ 10 ທັນວານີ້, ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ພົທ. ສຸ
ວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ສັນຕິພາບ 
ພົມວິຫານ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ການເງິນ ໄດ້ສະເໜີປັງປຸງກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດສອບ
ອິດສະຫຼະ ເຊິ່ງຜ່ານການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບປີ 2014
ຍັງບ່ໍທັນກຳນົດກົນໄກການຄຸ້ມ
ຄອງຊ່ຽວຊານບັນຊີ ເປັນຕົ້ນ: 
1. ການອະນຸຍາດ, ໂຈະ ແລະ 
ຖອນໃບອະນຸຍາດການເຄື່ອນ
ໄຫວຂອງຊ່ຽວຊານບັນຊີ ເພື່ອ
ເປັນບ່ອນອີງໃນການຕິດຕາມ 
ແລະ ກວດກາການເຄື່ອນໄຫວ
ຂອງຊ່ຽວຊານບັນຊີໃຫ້ຖືກ
ຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ, ມີຈັນຍາ
ບັນຈັນຍາທຳ ແລະ ເປັນມືອາ
ຊີບຢ່າງແທ້ຈິງ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, 
ຍັງບ່ໍທັນໄດ້ກຳນົດກ່ຽວກັບຊ່ຽວ
ຊານບັນຊີຕ່າງປະເທດ ທີ່ຈະມາ
ເປັນຊ່ຽວຊານບັນຊີລາວ ແລະ 
ເຄື່ອນໄຫວປະກອບອາຊີບຢູ່ 
ສປປລາວ. 2. ກົດໝາຍສະບັບ
ປັດຈຸບັນ ໄດ້ກຳນົດມາດຕະການ
ປັບໃໝໃນມາດຕາ 90 ເຊິ່ງໄດ້
ກໍານົດບັນດາລາຍການເຄື່ອນ
ໄຫວທ່ີຈະຖືກປັບໃໝໃຫ້ແຕ່ລະ
ພາກສ່ວນເຊັ່ນ: ສຳລັບວິສາຫະ
ກິດບັນຊີ ແລະ ວິສາຫະກິດກວດ
ສອບ, ນັກກວດສອບ, ຊ່ຽວຊານ

-jP;-ko[ao-u]k; 9tlk,kfg7njvows;-jP;-ko[ao-u]k; 9tlk,kfg7njvows;
;Pd'kod;flv[ma'rkp.o c]t 8jk'xtgmf;Pd'kod;flv[ma'rkp.o c]t 8jk'xtgmf

ບັນຊີ, ເປົ້າ
ໝ າ ຍ ຖື ກ
ກ ວ ດ ສ ອ ບ 
ລວມທັງບຸກ
ຄົນ ແລະ ການ
ຈັດຕັ້ ງອື່ ນ ; 
ນ ອ ກ ຈ າ ກ
ຈະ ຕ້ອງໄ ດ້
ເພ່ີມບາງລາຍ
ການທີ່ ເປັນ
ການລະເມີດ
ກົດໝາຍໃສ່
ຕື່ມ, ຍັງຕິດ

ພັນກັບບັນຫາສະພາບເງນິເຟ້ີໃນ
ປັດຈຸບັນ ເຮັດໃຫ້ການສົມທຽບ
ຄ່າປັບໃໝໃສ່ອັດຕາທ່ີກຳນົດໄວ້
ໃນປີ 2014 ເຫັນວ່າບ່ໍເໝາະສົມ
ກັບສະພາບຕົວຈິງ. 3. ກົດໝາຍ
ສະບັບດັ່ງກ່າວ ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ກຳ
ນົດຄວາມຮັບຜິດຊອບລາຍງານ
ຂອງອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກງານ
ກວດສອບອິດສະຫຼະ, ວິສາຫະ
ກິດບັນຊີ ແລະ ວິສາຫະກິດກວດ
ສອບ ກ່ຽວກັບວຽກງານບັນຊີ 
ແລະ ກວດສອບອິດສະຫຼະ ຕິດ
ພັນກັບການຕ້ານການຟອກເງນິ 
ແລະ ສະໜອງທຶນໃຫ້ຜູ້ກໍ່ການ
ຮ້າຍ ໃຫ້ອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກ
ງານດັ່ງກ່າວ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດ
ໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບ
ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. 4. ການສ້າງ
ກົນໄກການຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມ 
ວິສາຫະກິດບັນຊີ, ວິສາຫະກິດ
ກວດສອບ, ນັກກວດສອບ ແລະ 
ຊ່ຽວຊານບັນຊີ ຕ້ອງມີຄວາມ
ຈະແຈ້ງ ແລະ ຄົບຖ້ວນ; ພ້ອມ
ກັນນັ້ນ, ການພັດທະນາວຽກ
ງານກວດສອບອິດສະຫຼະ ຕ້ອງ
ຮັບປະກັນໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບບັນ
ດາປະເທດພາກພືນ້ ແລະ ສາກນົ 
ເນ່ືອງຈາກວ່າໃນປັດຈຸບັນ ສປປ
ລາວ ໄດ້ເປັນສະມາຊິກສະຫະ
ພັນນັກບັນຊີອາຊຽນ ແລະ ເປັນ
ສະມາຊິກສົມທົບຂອງສະຫະ
ພັນນັກບັນຊີສາກົນ.

ທ່ານ ສັນຕິພາບ ພົມວິ
ຫານ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ເມື່ອກົດໝາຍ

ສະບັບນີ້ ຖືກຮັບຮອງ ແລະ ປະ
ກາດໃຊ້ຢ່າງເປັນທາງການ ຈະ
ສ້າງຄວາມໜ້າເຊ່ືອຖືຕ່ໍພາກພ້ືນ
ແລະ ສາກົນ ຕໍ່ກັບການປະຕິບັດ
ພນັທະຂອງ ສປປລາວ ກຽ່ວກບັ
ຂອບອາຊຽນ ແລະ ອົງການການ
ຄ້າໂລກ ໃນການຊຸກຍູ້, ສົ່ງເສີມ
ການຍົກລະດັບວິຊາຊີບການບັນ
ຊ ີແລະ ກວດສອບ ໃຫ້ເທົາ່ທຽມ
ກັບບັນດາປະເທດອາຊຽນ ແລະ
ສາກົນ; ເປັນເຄື່ອງມືໃນການ
ຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມກວດກາການ
ຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວ
ວຽກງານກວດສອບອິດສະຫຼະ 
ໃຫ້ມີຄວາມເຂ້ັມແຂງ, ຖືກຕ້ອງ, 
ໂປ່ງໃສ, ມີປະສິດທິພາບ ແລະ 
ປະສິດທິຜົນ; ສ້າງຊ່ຽວຊານບັນ
ຊີລາວ ໃຫ້ມີຄຸນນະພາບດ້ານ
ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດທຽບເທ່ົາ
ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ເຮັດໃຫ້
ຊ່ຽວຊານບັນຊີລາວ ສາມາດ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານກວດສອບ
ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ 
ແລະ ຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງ
ການຂອງຕະຫຼາດແຮງງານ; ປົກ
ປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງ
ສັງຄົມ, ນັກກວດສອບ, ເປົ້າ
ໝາຍຖືກກວດສອບ, ສະກັດກ້ັນ
ປາກົດການຫຍ້ໍທ້ໍທາງດ້ານການ
ຄຸ້ມຄອງການເງນິ; ເຮັດໃຫ້ການ
ຈັດຕ້ັງ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ 
ທີ່ເຮັດວຽກຄຸ້ມຄອງການເງິນ
ແຫ່ງລັດ ແລະ ການກວດສອບ
ອິດສະຫຼະ ມີສະຕິເຄົາລົບກົດ
ໝາຍ; ສົ່ງເສີມ ແລະ ສ້າງຄວາມ
ເຊື່ອໝັ້ນໃຫ້ແກ່ນັກລົງທຶນທັງ
ພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ; ເຮັດ
ໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງ
ເສດຖະກິດ ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ, 
ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງ
ຊາດໃຫ້ຂະຫຍາຍຕົວ ແລະ 
ໝັ້ນຄົງ; ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນ
ການປ້ອງກັນ, ແກ້ໄຂບັນຫາ
ກ່ຽວຂ້ອງຕ່າງໆທີ່ຕັ້ງຂ້ຶນໄລຍະ
ຜ່ານມາ ໄດ້ຮັບຜົນດີກວ່າເກົ່າ.
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(ສພຊ) - ໃນວັນທີ 02-
03 ທນັວາ 2024 ຄະນະຜູແ້ທນ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ນຳໂດຍທ່ານ 
ດຣ. ບຸນລ້ອມ ແກ້ວບົວໂຮມ 
ຮອງປະທານກຳມາທິການວັດທະ
ນະທຳ-ສັງຄົມ ໄດ້ເຂ້ົາຮ່ວມກອງ
ປະຊຸມລັດຖະສະພາພາກພື້ນອາ
ຊ-ີປາຊຟີກິ ວ່າດ້ວຍຄວາມໝັນ້
ຄົງທາງດ້ານສຸຂະພາບໂລກ, ທີ່
ນະຄອນຫຼວງບາງກອກ, ລາຊະ
ອານາຈັກໄທ; ກອງປະຊຸມດັ່ງ
ກ່າວ ຈັດຂຶ້ນເປັນຄັ້ງທຳອິດໃນ
ພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ພາຍໃຕ້
ການຮ່ວມມືລະຫວ່າງລັດຖະສະ
ພາແຫ່ງລາຊະອານາຈັກໄທ, ສະ
ຫະພັນລັດຖະສະພາສາກົນ (IPU) 

z6hcmo]k; g0QkIj;,dv'xt-5,z6hcmo]k; g0QkIj;,dv'xt-5,
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ແລະ ອົງການອະນາໄມໂລກ 
(WHO) ໂດຍມີສະມາຊິກລັດ
ຖະສະພາຈາກພາກພ້ືນອາຊີ-ປາ
ຊີຟິກ, ເລຂາ ທິການໃຫຍ່ IPU 
ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນກອງປະຊຸມໄດ້ປຶກ
ສາຫາລືກັນກ່ຽວກັບສ່ິງທ້າທາຍ
ທາງດ້ານສຸຂະພາບ ໂດຍສະເພາະ
ແມ່ນຜົນກະທົບຈາກການແຜ່ລະ
ບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ໃນ
ໄລຍະຜ່ານມາ, ການຍົກສູງບົດ
ບາດຂອງລັດຖະສະພາໃນການ
ຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພທາງ
ດ້ານສຸຂະພາບ, ຄວາມເປັນຜູ້ນຳ
ຂອງລັດຖະສະພາ ໃນການສ້າງ

ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ ແລະ ຄວາມສາ
ມັກຄີທ່ົວສັງຄົມ, ການສ້າງຄວາມ
ເຂ້ັມແຂງທາງດ້ານສຸຂະພາບ ຜ່ານ
ການປະກອບສ່ວນຂອງທຸກພາກ
ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ດຣ. ບຸນລ້ອມ 
ແກ້ວບົວໂຮມ ໄດ້ມີຄຳເຫັນແລກ
ປ່ຽນ ໂດຍຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງສິ່ງ
ທ້າທາຍທາງດ້ານສຸຂະພາບທ່ີສ່ົງ
ຜົນກະທົບຕ່ໍການພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ການດຳລົງ
ຊີວິດຂອງປະຊາຊົນທົ່ວໂລກ, 
ຜົນກະທົບຂອງການແຜ່ລະບາດ
ຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ທ່ີຍັງສ່ົງ
ຜົນຕ່ໍການພັດທະນາເສດຖະກິດ

(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ທີ 6 ທັນວາຜ່ານມາ, ກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໂດຍ
ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄຳ
ໃບ ດຳລັດ ຮອງປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ນາງ ໃບຄຳ ຂັດ
ຕິຍະ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຮງ
ງານ ແລະ ສະຫວັດດີການ-ສັງ
ຄົມ ໄດ້ສະເໜີປັບປຸງກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການພັດທະນາສີມືແຮງ
ງານ ເຊິ່ງທ່ານລາຍງານໃຫ້ເຫັນ
ເຖິງບັນດາອຸປະສັກ ແລະ ສິ່ງທ້າ
ທາຍຈຳນວນບໍ່ໜ້ອຍ ເປັນຕົ້ນ
ກຳລັງແຮງງານລາວ ສ່ວນຫຼາຍ
ແມ່ນດໍາລົງຊີວິດຢູ່ຊົນນະບົດ 
ເຮັດວຽກໃນຂົງເຂດກະສິກໍາ ທີ່
ປະສິດທິພາບແຮງງານຍັງຕ່ໍາ, ຈໍາ
ນວນໜຶ່ງ ໄດ້ເຂົ້າເຮັດວຽກໃນ
ພາກທຸລະກິດ ຫຼື ໂຮງຈັກໂຮງ
ງານ ແຕ່ທັດສະນະຄະຕິໃນການ
ເຮັດວຽກຍັງບ່ໍສູງ ເປັນຕ້ົນແມ່ນ
ວິໄນ ຫຼື ການນັບຖືລະບຽບໃນ
ການເຮັດວຽກຍັງບໍ່ເຂັ້ມງວດ, 
ບໍ່ເຂັ້ມງານ; ກຳລັງແຮງງານຈໍາ
ນວນໜຶ່ງ ອອກໄປເຮັດວຽກຢູ່
ປະເທດໃກ້ຄຽງແບບບ່ໍຖືກຕ້ອງ
ຕາມກົດໝາຍ; ກຳລັງແຮງງານ
ສ່ວນຫຼາຍ ຍັງບ່ໍໄດ້ຮັບການເຝິກ
ອົບຮົມດ້ານວິຊາຊີບ, ສີມື ແລະ 
ຍົກລະດັບສີມືແຮງງານຢ່າງເປັນ
ລະບົບ, ມີປະສົບການເຮັດວຽກ
ຫຼາຍ ແຕ່ບ່ໍໄດ້ຮັບການທົດສອບ 
ແລະ ຢັ້ງຢືນລະດັບສີມືແຮງງານ 
ຫືຼ ຄຸນວຸດທິທາງວິຊາຊີບ ຈ່ຶງເຮັດ
ໃຫ້ເສຍໂອກາດໃນການໄດ້ຮັບ
ຜົນຕອບແທນ ຫຼື ຄ່າແຮງງານ
ທ່ີເໝາະສົມ; ການກຳນົດລະດັບ
ເງິນເດືອນ ຫຼື ຄ່າແຮງງານຂອງ
ຫົວໜ່ວຍແຮງງານ ຍັງບໍ່ໄດ້ອີງ
ໃສ່ໜ້າວຽກ ຫືຼ ຕຳແໜ່ງງານຕົວ
ຈິງ ແລະ ຍັງບໍ່ໄດ້ອີງໃສ່ລະດັບ
ສີມືແຮງງານໃນຕຳແໜ່ງງານນ້ັນໆ
ເທ່ົາທ່ີຄວນ; ຜູ້ໃຊ້ແຮງງານຍັງບ່ໍ
ມີການສະໜອງແຜນຄວາມຕ້ອງ
ການນຳໃຊ້ແຮງງານຕາມໜ້າວຽກ 
ແລະ ຄວາມຊຳນານງານຂອງ
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ແຮງງານ, ເຮັດໃຫ້ຂະແໜງການ
ຄຸ້ມຄອງການພັດທະນາສີມືແຮງ
ງານ ຂາດຂໍ້ມູນສຳລັບການກະ
ກຽມ ແລະ ເຝິກສີມືແຮງງານສະ
ໜອງໃຫ້; ການປະກອບສ່ວນ
ເຂົ້າໃນການພັດທະນາສີມືແຮງ
ງານຂອງຫົວໜ່ວຍແຮງງານ, 
ໂຄງການລົງທຶນຕ່າງໆ ລວມທັງ
ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງທ່ົວສັງຄົມ 
ເຫັນວ່າຍັງບ່ໍທັນແຂງແຮງ; ການ
ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການ
ຄຸ້ມຄອງວຽກງານການສ້າງ ແລະ 
ພັດທະນາສີມືແຮງງານ ລະຫວ່າງ
ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທັງພາກ
ລັດ ແລະ ພາກທຸລະກິດ ຍັງບໍ່ມີ
ຄວາມຊັດເຈນ, ເຮັດວຽກຍັງ
ແບບບໍ່ລວມສູນ ຂາດການປະ
ສານງານກັນ ຫຼື ຕ່າງຝ່າຍຕ່າງ
ປະຕິບັດ; ການລົງທຶນໃສ່ຂົງເຂດ
ການພັດທະນາສີມືແຮງງານ ເຖິງ
ວ່າໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ແຕ່ຖ້າທຽບໃສ່
ຄວາມຕ້ອງການຕົວຈິງ ກໍຍັງເຫັນ
ວ່າບ່ໍທັນສົມຄູ່ ເປັນຕ້ົນແມ່ນພ້ືນ
ຖານໂຄງລ່າງຍັງອ່ອນນ້ອຍ, ວັດ
ຖຸອຸປະກອນ, ເຄື່ອງຈັກ, ເຄື່ອງ
ມືຮັບໃຊ້ການເຝິກ ຍັງບໍ່ພຽງພໍ, 
ຂາດແຄນທັງປະລິມານ ແລະ 
ຄຸນນະພາບຂອງຄູພັດທະນາສີມື
ແຮງງານ ແລະ ຄູທົດສອບ.

ຄາດຄະເນຜົນໄດ້ຮັບ
ຈາກການປັບປຸງກົດໝາຍສະບັບ
ນີ້, ທ່ານ ນາງ ໃບຄຳ ຂັດຕິຍະ 
ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ຈະເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມ
ຄອງລັດດ້ວຍກົດໝາຍໃນດ້ານ
ການພັດທະນາສີມືແຮງງານ ມີ
ເຄ່ືອງມືທ່ີໜັກແໜ້ນຂ້ຶນຕ່ືມ ເປັນ
ບ່ອນອີງໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ, 
ການຕິດຕາມ, ກວດກາ ແລະ 
ຄຸ້ມຄອງວຽກງານການພັດທະນາ
ສມີແືຮງງານຢາ່ງເປນັລະບບົ, ມີ
ຄວາມໂປ່ງໃສ ແລະ ຍຸຕິທຳ ໂດຍ
ສະເພາະແມ່ນການກໍານົດບົດບາດ 
ແລະ ໜ້າທີ່ ຫຼື ຄວາມໝາຍຂອງ
ວຽກງານການພັດທະນາສີມືແຮງ
ງານ ແລະ ວຽກງານອາຊີວະສຶກ
ສາ ໄດ້ແຈ້ງ ແລະ ຊັດເຈນຂຶ້ນ; 
ເຮັດໃຫ້ອົງການຈັດຕັ້ງລັດທຸກ

ຂັ້ນ ລວມທັງອົງການປົກຄອງ
ທ້ອງຖ່ິນ, ບັນດາຫົວໜ່ວຍທຸລະ
ກິດ, ການຜະລິດ ແລະ ການບໍ
ລິການຂອງທຸກພາກສ່ວນເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ, ຜູ້ຕ້ອງການມີ
ວຽກເຮັດງານທຳ ເຂົ້າໃຈ ແລະ 
ເຂົ້າຮ່ວມໃນວຽກງານການພັດ
ທະນາສີມືແຮງງານຢ່າງເປັນລະ
ບົບ ແລະ ຫຼາຍຂ້ຶນ; ຊຸກຍູ້ສ່ົງເສີມ
ການພັດທະນາກຳລັງແຮງງານ 
ຕອບສະໜອງໃຫ້ແກ່ຄວາມຕ້ອງ
ການຂອງການພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມ ພອ້ມທັງປັບປຸງກົນ
ໄກການປະສານງານຮ່ວມມືລະ
ຫວ່າງຂະແໜງການ ແລະ ພາກ
ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ມີຄວາມຊັດ
ເຈນ ແລະ ຈະແຈ້ງຂຶ້ນ; ເຮັດໃຫ້
ຜູ້ປະກອບການ, ນັກລົງທຶນ ທັງ
ພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ມີ
ຄວາມໝັ້ນໃຈ ແລະ ຫັນມາລົງ
ທຶນໃນ ສປປລາວ ຫຼາຍຂຶ້ນ ເຊິ່ງ
ຈະເປັນການດຶງດູດການລົງທຶນ; 
ຮັບປະກັນການນຳໃຊ້ແຮງງານ
ທີ່ມີຄຸນນະພາບ, ມີຄວາມປອດ
ໄພເປັນມິດກັບສິ່ງແວດລ້ອມ 
ແລະ ມຜີນົຜະລດິທີມ່ລີກັສະນະ
ແຂ່ງຂັນໄດ້ກັບສາກົນ; ປະກອບ
ສ່ວນສໍາຄັນໃນການພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ເພ່ີມປະສິດ
ທິພາບຂອງການຜະລິດ, ມີວຽກ
ເຮັດງານທຳ, ຍົກສູງຄຸນນະພາບ
ຊີວິດຂອງປະຊາຊົນ; ສ້າງຄວາມ
ເຊື່ອໝັ້ນໃຫ້ອົງການຈັດຕັ້ງສາ
ກົນຕໍ່ກັບລະບົບການພັດທະນາ
ສີມືແຮງງານ, ການປົກປ້ອງ ແລະ 
ສົ່ງເສີມສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດ
ຂອງແຮງງານລາວ; ມີນິຕິກໍາທີ່
ເປັນບ່ອນອີງໃນການທົດສອບ, 
ຢັ້ງຢືນສີມືແຮງງານຕາມລະດັບ
ຕ່າງໆ ທັງເປັນບ່ອນອີງໃຫ້ແກ່
ການກຳນົດເງິນເດືອນ, ຄ່າແຮງ
ງານຂອງແຮງງານລາວ, ແຮງ
ງານຕ່າງປະເທດ ທ່ີມາເຮັດວຽກ
ຢູ່ ສປປລາວ ຢ່າງສະເໝີພາບ
ຕາມລະດັບສີມືແຮງງານ.

(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ທີ 10 ທັນວານີ້, ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ນາງ 
ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະ
ທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ນາງ 
ອາລີ ວົງໜໍ່ບຸນທຳ ປະທານຄະ
ນະບໍລິຫານງານສູນກາງສະຫະ
ພັນແມ່ຍິງລາວ ໄດ້ສະເໜີປັບ
ປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການພັດ
ທະນາ ແລະ ປົກປ້ອງແມ່ຍິງ, 
ເຊິງ່ຜາ່ນການທບົທວນ ແລະ ປະ
ເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດ
ໝາຍ ເຫັນວ່າຍັງມີບາງດ້ານບໍ່
ແທດເໝາະກັບສະພາບການຂະ
ຫຍາຍຕົວທາງດ້ານເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ ແລະ ການເຊ່ືອມໂຍງກັບ
ພາກພ້ືນ ແລະ ສາກົນ ເປັນຕົ້ນ: 
ເນື້ອໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ພັດທະນາ ແລະ ປົກປ້ອງແມ່ຍິງ 
ມີລັກສະນະກວມລວມ, ສັ້ນກະ
ທັດຮັດ ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມຊັກຊ້າ 
ແລະ ຫຍຸ້ງຍາກໃນການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດ; ສະພາບການໃນພາກ
ພ້ືນ ແລະ ສາກົນ ມີການປ່ຽນແປງ 
ລວມທັງການພັດທະນາເສດຖະ
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ກິດ-ສັງຄົມ ມີການຂະຫຍາຍ
ຕົວຢ່າງວ່ອງໄວ, ປາກົດການ
ຫຍ້ໍທ້ໍໃນສັງຄົມມີຫຼາຍອັນໃໝ່
ເກີດຂຶ້ນ ມີສິ່ງທ້າທາຍຫຼາຍປະ
ການ, ສະນ້ັນ ກົດໝາຍກໍມີຄວາມ
ຈໍາເປັນຕ້ອງໄດ້ຮັບການປັບປຸງໃຫ້
ແທດເໝາະກັບສະພາບການ
ຕົວຈິງໃນໄລຍະໃໝ່ນ້ີ; ບາງມາດ
ຕະການທາງອາຍາທ່ີກຳນົດໄວ້
ໃນກົດໝາຍສະບັບນີ້ ບໍ່ສອດ
ຄ່ອງກັບປະມວນກົດໝາຍອາຍາ;
ມີຄວາມຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ເພ່ີມ
ຕ່ືມບາງເນ້ືອໃນ ແລະ ປັບປຸງໃຫ້
ສອດຄ່ອງ; ພາລະບົດບາດ ແລະ
ຂັ້ນຕອນໃນການປົກປ້ອງສິດ
ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງ
ແມ່ຍິງ ແລະ ເດັກນ້ອຍລາວບັນ

ດາເຜົ່າຂອງ
ການຈັດຕັ້ ງ
ສະຫະພັນແມ່
ຍິງ ຍັງບໍ່ທັນ
ລະອຽດເທົ່າ
ທີ່ຄວນ ເຮັດ
ໃຫ້ການຈັດ
ຕັ້ ງປະຕິບັດ
ວຽກງານຕົວ
ຈິງຢູ່ທ້ອງຖ່ິນ 

ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ.
ທ່ານ ນາງ ອາລີ ວົງໜໍ່

ບຸນທຳ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ພາຍຫັຼງຮ່າງກົດ
ໝາຍສະບັບນ້ີໄດ້ຮັບການຮັບຮອງ 
ຈະເຮັດໃຫ້ມີບ່ອນອີງດ້ານນິຕິ
ກຳ ໃນການຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມ
ກວດກາການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ພັດທະນາ ແລະ ປົກປ້ອງແມ່ຍິງ 
ໄດ້ເປັນຢ່າງດີ ທັງເປັນການຍົກ
ສູງບົດບາດການຈັດຕ້ັງສະຫະພັນ
ແມ່ຍິງລາວ ສູງຂ້ຶນແລະ ເຮັດໃຫ້
ແມ່ຍິງໄດ້ຮັບການພັດທະນາ, ປົກ
ປ້ອງ ແລະ ຊ່ວຍເຫືຼອຈາກການ
ຈັດຕ້ັງທ່ີກ່ຽວຂ້ອງທັງພາກລັດ 
ແລະ ເອກະຊົນ ເພ່ືອປະກອບສ່ວນ
ໃນການແກ້ໄຂປາກົດການຫຍ້ໍ
ທ່ີເກີດຂ້ຶນກັບເອ້ືອຍນ້ອງແມ່ຍິງ.
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(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ທີ 9 ທັນວານີ້, ກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສົມມາດ 
ພົລເສນາ ຮອງປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ງາມປະສົງ 
ເມືອງມະນີ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ໄດ້
ສະເໜີສ້າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທີ່
ຢູ່ອາໄສ ເຊ່ິງຜ່ານການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດ ແລະ ຄຸ້ມຄອງວຽກງານ
ທ່ີຢູ່ອາໄສໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຫັນ
ວ່າຍງັພບົຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ 
ມີຫຼາຍບັນຫາ, ຈຶງ່ເປັນເຫດຜົນ 
ແລະ ຄວາມຈໍາເປັນໃນການສ້າງ
ຮ່າງກົດໝາຍສະບັບນີ້ ເປັນຕົ້ນ
ບໍ່ທັນມີກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳ
ໃຕ້ກົດໝາຍ ຄຸ້ມຄອງສະເພາະ
ກ່ຽວກັບວຽກງານທີ່ຢູ່ອາໄສ; 
ທ່ີຢູ່ອາໄສຍັງບ່ໍທັນມີການຂ້ຶນທະ
ບຽນ, ເກັບກຳຂ້ໍມູນສະຖິຕິ, ສ້າງ
ຖານຂໍ້ມູນທີ່ຢູ່ອາໄສ ເພື່ອຄຸ້ມ
ຄອງໃຫ້ເປັນລະບົບ, ລວມສູນ 
ເປັນເອກະພາບໃນຂອບເຂດທ່ົວ
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ປະເທດ ທັງ
ເພື່ອເປັນພື້ນ
ຖານໃຫ້ແກ່
ລັດໃນການ
ສ້ າ ງ ນ ະ ໂ ຍ
ບາຍ, ການ
ຂຸດຄົ້ນແຫຼ່ງ
ລາຍຮັບຕາມ
ຄວາມເໝາະ
ສົມ ແລະ 
ສ ອ ດ ຄ່ ອ ງ
ໃນແຕ່ລະໄລ

ຍະ; ທ່ີຢູ່ອາໄສຈຳນວນໜ່ຶງ ຍັງ
ບໍ່ທັນໄດ້ມາດຕະຖານເຕັກນິກ, 
ບ່ໍທັນມີລະບົບສຸຂາພິບານທ່ີດີ 
ແລະ ຍັງຂາດພ້ືນຖານໂຄງລ່າງ
ທາງດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ສັງຄົມ, 
ສ່ິງອໍານວຍຄວາມສະດວກຕ່າງໆ; 
ນອກຈາກນ້ັນ, ຍັງບ່ໍທັນມີກົນໄກ
ການຄຸ້ມຄອງວຽກງານທ່ີຢູ່ອາໄສ.

ທ່ານ ງາມປະສົງ ເມືອງ
ມະນີ ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ: ເມື່ອຮ່າງ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທ່ີຢູ່ອາໄສ ຜ່ານ
ການຮັບຮອງຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ 
ຈະກາຍເປັນເຄ່ືອງມືໃຫ້ແກ່ການ
ຄຸ້ມຄອງວຽກງານທ່ີຢູ່ອາໄສໃຫ້
ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິ
ຜົນ ເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງ, ຕິດ
ຕາມກວດກາ ແລະ ການແບ່ງ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບກ່ຽວກັບວຽກ
ງານທ່ີຢູ່ອາໄສ ລະຫວ່າງສູນກາງ, 
ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຂະແໜງການທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ ເປັນລະບົບ, ລວມສູນ 
ແລະ ເປັນເອກະພາບໃນຂອບເຂດ
ທົ່ວປະເທດ; ການຂຶ້ນທະບຽນ
ທີ່ຢູ່ອາໄສ ຈະຂຶ້ນທະບຽນທຸກ
ລັກສະນະຂອງທ່ີຢູ່ອາໄສ ແຕ່ຈະ

ເສຍຄ່າທຳນຽມ ແລະ ຄ່າບໍລິການ 
ແມ່ນທ່ີຢູ່ອາໄສຖາວອນເທ່ົານ້ັນ, 
ສ່ວນທ່ີຢູ່ອາໄສເຄ່ິງຖາວອນ ແລະ 
ບໍ່ຖາວອນ ແມ່ນຍົກເວັ້ນ; ລະ
ບົບຖານຂໍ້ມູນໃນການຂ້ຶນທະ
ບຽນທີ່ຢູ່ອາໄສ ແມ່ນກະຊວງ
ໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ຈະ
ປະສານສົມທົບກັບກະຊວງປ້ອງ
ກັນຄວາມສະຫງ ົບ ໃນການກຳ
ນົດລະບົບເລກລະຫັດການຂ້ຶນ
ທະບຽນ; ເປັນເຄື່ອງມືທີ່ສຳຄັນ
ໃນການຄຸ້ມຄອງລັດດ້ວຍກົດ
ໝາຍ, ປະກອບສ່ວນໃຫ້ແກ່ການ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ
ຂອງຊາດ ທັງເປັນການຊຸກຍູ້, 
ສົ່ງເສີມໃຫ້ປະຊາຊົນປຸກສ້າງ, 
ຕໍ່ຕື່ມທີ່ຢູ່ອາໄສໂດຍຖືກຕ້ອງ
ຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບ
ການ; ຍົກລະດັບທີ່ຢູ່ອາໄສໃຫ້
ໄດ້ມາດຕະຖານ, ມີລະບົບສຸຂາ
ພິບານ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມທີ່ດີ; 
ຊຸກຍູ້, ສົ່ງເສີມໃຫ້ພາກສ່ວນເອ
ກະຊົນທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະ
ເທດ ມີສ່ວນຮ່ວມໃນການພັດ
ທະນາວຽກງານທີ່ຢູ່ອາໄສ ແລະ 
ດຶງດູດການຮ່ວມມື, ການຊ່ວຍ
ເຫຼືອຈາກຕ່າງປະເທດ, ອົງການ
ຈັດຕ້ັງສາກົນ, ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ 
ແລະ ສະຖາບັນການເງນິ ໃນວຽກ
ງານການພັດທະນາທີ່ຢູ່ອາໄສ; 
ຮັບປະກັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ວຽກງານທ່ີຢູ່ອາໄສ ໃຫ້ມີຄວາມ
ຄ່ອງຕົວ, ປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນ
ປະໂຫຍດຂອງລັດ, ປະຊາຊົນ 
ແລະ ຜູ້ດຳເນີນທຸລະກິດ ໃຫ້ຖືກ
ຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະ
ບຽບການ.

(ສພຊ) - ວັນທີ 5 ທັນ
ວານ້ີ ທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະຫາຍ 
ບຸນຕາ ເທບພະວົງ ປະທານກໍາ
ມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ 
(ກວທສ) ໄດ້ພົບປະກັບສະຫາຍ
ເຟີ້ຍ ຈື້ຢົງ ຮອງປະທານສະພາ
ທ່ີປຶກສາການເມືອງເຂດປົກຄອງ
ຕົນເອງກວາງຊີຈ້ວງ ພ້ອມດ້ວຍ
ຄະນະ ໃນໂອກາດມາຢ້ຽມຢາມ
ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ ສປປລາວ ລະ
ຫວ່າງວັນທີ 3-6 ທັນວາ 2024 
ເຊິ່ງເປັນການປະກອບສ່ວນຮັດ
ແໜ້ນ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍສາຍ
ພົວພັນມິດຕະພາບອັນເປັນມູນ
ເຊື້ອ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ
ຮອບດ້ານ ໝັ້ນຄົງ ຍາວນານ 
ຕາມທິດ 4 ດີ ລະຫວ່າງສອງ
ພັກ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນ
ສອງຊາດ ແລະ ການເປັນຄູ່ຮ່ວມ
ຊາຕາກໍາສັງຄົມນິຍົມ ລາວ-ຈີນ, 
ຈີນ-ລາວ ໃຫ້ນັບມື້ເປັນຮູບປະ
ທຳ ແລະ ນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດ
ສູງສຸດມາສູ່ປະຊາຊົນສອງຊາດ.

ໃນການພົບປະ, ສອງ
ຝ່າຍໄດ້ແຈ້ງສະພາບການທ່ີພ້ົນ
ເດັ່ນຂອງປະເທດ ແລະ ການ
ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສອງ
ຝ່າຍ ທັງແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄໍາ
ເຫັນ, ບົດຮຽນໃນການປະຕິບັດ
ພາລະບົດບາດຂອງສະພາທີ່ປຶກ
ສາການເມືອງເຂດປົກຄອງຕົນ
ເອງກວາງຊີຈ້ວງ ກໍຄືວຽກງານ
ການສຶກສາ, ວິທະຍາສາດ, ສຸຂະ
ພາບ, ກິລາ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ 
ພ້ອມທັງຮ່ວມກັນຕີລາຄາສູງຕໍ່
ຜົນຂອງການເຄື່ອນໄຫວເຮັດ
ວຽກຂອງຄະນະຈາກສະພາທ່ີປຶກ
ສາການເມືອງເຂດປົກຄອງຕົນ
ເອງກວາງຊີຈ້ວງ ຢູ່ແຂວງຫຼວງ
ພະບາງ ໂດຍສະເພາະການລົງ
ນາມໃນຂ້ໍຕົກລົງຂອບການຮ່ວມ
ມືສາມຝ່າຍລະຫວ່າງມະຫາວິທະ
ຍາໄລວິທະຍາສາດ ແລະ ເຕັກ
ໂນໂລຊີກຸ້ຍຫິຼນ, ສະຖາບັນເຕັກ
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ໂນໂລຊີແຂວງຫຼວງນ້ຳທາ ແລະ 
ບໍລິສັດ Laos Spacetime 
Information Intelligent 
Location Services Techno-
logy Co. LTD ເພື່ອຮ່ວມກັນ
ສ້າງ “ໂຄງການຄົ້ນຄວ້າຈີນ-ອາ
ຊຽນລາວ” ສູນຂໍ້ມູນເວລາອາ
ວະກາດ ແລະ ບໍລິການສະຖານ
ທີ່ອັດສະລິຍະ ເຊິ່ງຈະເປັນບາດ
ກ້າວທີ່ສໍາຄັນໃນການສົ່ງເສີມ 
ແລະ ພັດທະນາການສຶກສາຢູ່ 
ສປປລາວ. ນອກນີ້, ຍັງໄດ້ສົນ
ທະນາແລກປ່ຽນບົດຮຽນກ່ຽວ
ກັບວຽກງານອາຊີວະສຶກສາ ເພ່ືອ
ເສີມຂະຫຍາຍການຮ່ວມມືໃນ
ວຽກງານອາຊີວະສຶກສາ, ການ
ສົ່ງເສີມການສຶກສາພາສາຈີນ 
ແລະ ສ້າງສາຍພົວພັນຮ່ວມມື
ໃນຂົງເຂດອື່ນທີ່ມີທ່າແຮງ ລະ
ຫວ່າງ ລາວ-ຈີນ, ຈີນ-ລາວ ເປັນ
ການປະກອບສ່ວນສໍາຄັນໃນ
ການຮັດແໜ້ນ ແລະ ເສີມຂະ
ຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ
ອັນເປັນມູນເຊື້ອ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມ
ຍຸດທະສາດຮອບດ້ານ ໝັ້ນຄົງ 
ຍາວນານ ຕາມທິດ 4 ດີ ລະ
ຫວ່າງສອງພັກ, ສອງລັດ ແລະ 
ປະຊາຊົນສອງຊາດ ແລະ ການ
ເປັນຄູ່ຮ່ວມຊາຕາກໍາສັງຄົມນິ
ຍົມ ລາວ-ຈີນ, ຈີນ-ລາວ ໃຫ້
ນັບມື້ເປັນຮູບປະທຳ ແລະ ແຕກ
ດອກອອກຜົນຍິ່ງໆຂຶ້ນ.

ສຳລັບທິດທາງໃນຕ່ໍໜ້າ, 
ສອງຝ່າຍເຫັນດີສືບຕ່ໍເປັນເສນາ
ທິການໃຫ້ແກ່ອົງການຈັດຕັ້ງ
ຂອງຕົນ ໃນການຊູກຍູ້ ແລະ ສົ່ງ
ເສີມໃຫ້ລັດຖະບານຂອງສອງປະ
ເທດ ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດາຂ້ໍຕົກ
ລົງສັນຍາ, ອະນຸສັນຍາ ແລະ ບົດ
ບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈຕ່າງໆທີ່
ສອງຝ່າຍໄດ້ລົງນາມຮ່ວມກັນ 
ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳ ແລະ ນໍາເອົາ
ປະໂຫຍດມາສູ່ປະຊາຊົນຢ່າງແທ້
ຈິງ; ໃຫ້ມີການຮ່ວມມືລະຫວ່າງ

ສະພາທີ່ປຶກສາການເມືອງ, ຄະ
ນະກໍາມະການການສຶກສາ, ວິທະ
ຍາສາດ, ສຸຂະພາບ ແລະ ກິລາ 
ຂອງເຂດປົກຄອງຕົນເອງກວາງ
ຊີຈ້ວງ ກັບ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ 
ສປປລາວ ຕາງໜ້າໂດຍ ກວທສ 
ແລະ ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກໍາ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອສືບຕໍ່
ຮ່ວມມືແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ 
ປະສົບການນໍາກັນ ໃນວຽກງານ
ການສຶກສາ, ສາທາລະນະສຸກ 
ແລະ ການສ້າງນິຕິກໍາ; ສືບຕໍ່ອໍາ
ນວຍຄວາມສະດວກ ແລະ ໃຫ້
ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອ
ໃນການເຝິກອົບຮົມ ແລະ ກ່ໍສ້າງ
ພະນັກງານ ໄລຍະສັ້ນ ແລະ ໄລ
ຍະຍາວ; ພ້ອມທັງຊຸກຍູ້ໃຫ້ມີ
ການພົວພັນຮ່ວມມືກັນຫຼາຍຂ້ຶນ 
ລະຫວ່າງກະຊວງສຶກສາທິການ 
ແລະ ກິລາ, ກະຊວງສາທາລະນະ
ສຸກ ຂອງ ສປປລາວ ກັບ ພາກ
ສ່ວນທີ່ຮັບຜິດຊອບວຽກງານ
ການສຶກສາ ແລະ ສາທາລະນະ
ສຸກ ຂອງເຂດປົກຄອງຕົນເອງ
ກວາງຊີຈ້ວງ ໂດຍສະເພາະໃນ
ໂຄງການພັດທະນາຊັບພະຍາ
ກອນມະນຸດ.

ນອກນັ້ນ, ສະຫາຍ ເຟີ້ຍ 
ຈື້ຢົງ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ຍັງໄດ້
ເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ່ານັບສະຫາຍ ຄຳໃບ 
ດຳລັດ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ພົບປະ ແລະ ເຮັດວຽກ
ກັບສະຫາຍເອກອັກຄະລັດຖະ
ທູດ ສປຈີນ ປະຈຳ ສປປລາວ 
ແລະ ຄະນະອະທກິານບດໍ,ີ ຄ,ູ ອາ
ຈານ ມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດ
ລາວ ເພ່ືອສ່ົງເສີມຊຸກຍູ້ການແລກ
ປ່ຽນດ້ານການສຶກສາ ລະຫວ່າງ
ມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດລາວ 
ແລະ ມະຫາວິທະຍາໄລກວາງຊີ; 
ຢ້ຽມຊົມຫໍພິພິທະພັນສິລະປະ
ລາວ, ສູນຝຶກອົບຮົມພາສາຈີນ
ໝີແພນດາ ແລະ ສະຖານທ່ີສຳຄັນ
ຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນຕື່ມອີກ.

(ສພຊ) - ທ່ານ ຈັນທະ
ວົງ ແສນອາມາດມົນຕີ ຮອງປະ
ທານກໍາມາທິການການຕ່າງປະ
ເທດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ສຳ
ເລັດການເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແນະນຳ
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ຂອງອາຊຽນ ວ່າດ້ວຍການສົ່ງ
ເສີມການລົງທຶນຢ່າງມີຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບໃນຂະແໜງການ
ອາຫານ, ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ 
(AIPA-FAO) ຄັ້ງທີ 3 ພາຍ
ໃຕ້ຫົວຂໍ້ “ການນໍາລັດຖະສະພາ 

ແລະ ການເປັນຄູ່ຮ່ວມການລົງ
ທຶນແບບຍືນຍົງ ໃນຂະແໜງ
ການອາຫານ, ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າ
ໄມ”້ ທີຈ່ດັຂ້ຶນໃນວນັທ ີ10-13 
ທັນວາ 2024 ທີ່ຈາກາຕາ, ປະ
ເທດອິນໂດເນເຊຍ; ກ່າວເປີດ

ກອງປະຊຸມຢ່າງເປັນທາງການ
ໂດຍທ່ານ ນາງ ຊິຕິ ໂຣໄຊເມຣິ
ຢັນຕີ ດາໂຕະ ຮາຈິ ອັບດຸນ ຣາ
ມັນ (Siti Rozaimeriyanty 
Dato Haji Abdul Rahman) 
ເລຂາທິການໃຫຍ່ໄອປາ, ມີທ່ານ 
ນາງ ເທຣຸມິ ໂອນຸມະ (Terumi 

Onuma) ຜູ້ຮັບຜິດຊອບການ
ລົງທຶນທາງດ້ານກະສິກຳຢ່າງມີ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ປະຈໍາອົງ
ການ FAO ແລະ ສະມາຊິກລັດ
ຖະສະພາຈາກບັນດາປະເທດສະ
ມາຊິກອາຊຽນເຂົ້າຮ່ວມ.

ຈຸດປະສົງຕ້ົນຕໍຂອງກອງ

ປະຊຸມດັ່ງກ່າວນີ້ ແມ່ນເພື່ອວາງ
ພ້ືນຖານສໍາລັບການນໍາໃຊ້ຂ້ໍແນະ
ນໍາຂອງອາຊຽນ (ASEAN RAI) 
ໃຫ້ເປັນຂອບໃນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດ ໂດຍກໍານົດໃຫ້ບັນດາສະ
ມາຊິກລັດຖະສະພາໄອປາ ຕິດ
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(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ທີ 03 ທັນວາຜ່ານມາ, ກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໂດຍ
ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສົມ
ມາດ ພົລເສນາ ຮອງປະປະທານ
ສະພແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ນາງ ວັດ
ທະນາດາລາ ລອຍຮັກສາການ
ຜູວ່້າການທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ
ລາວ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບຄວາມ
ຈຳເປັນໃນການປັບປຸງກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ
ລາວເຊ່ິງທ່ານລາຍງານໃຫ້ຮູ້
ວ່າ: ການປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປລາວ 
ແມ່ນຕິດພັນວາລະແຫ່ງຊາດ
ເພື່ອແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ
ທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງນິ
ເຊ່ິງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວໄດ້
ເລີ່ມຄົ້ນຄວ້າແຕ່ທ້າຍປີ 2023 
ໂດຍດຳເນີນຕາມຂ້ັນຕອນຂອງກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍການສ້າງນິຕິກຳ 
ເປັນຕົ້ນການກໍານົດທິດທາງ
ໃນການປັບປຸງກົດໝາຍ, ການ
ສຶກສາຄ້ົນຄວ້ານິຕິກຳທ່ີຕິດພັນ 
ແລະ ບົດຮຽນຂອງປະເທດອ້ອມຂ້າງ
ເຊ່ັນ: ຫວຽດນາມ, ກຳປູເຈຍ, ຈີນ, 
ສິງກະໂປ ແລະ ໄທ ພ້ອມທັງ
ທາບທາມຄວາມເຫັນເປີດກວ້າງ
ຢູ່ພາກເໜືອ, ພາກກາງ ແລະ 
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ພາກໃຕ້ ເຊິ່ງມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ 210 
ທ່ານ; ຈາກນ້ັນ, ໄດ້ສະເໜີຕ່ໍກອງ
ປະຊຸມລັດຖະບານໃນເດືອນສິງ
ຫາ 2024 ແລະ ໃນເດືອນກັນ
ຍາ ກໍໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບກໍາ
ມາທິການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ໃນການກວດກາ
ເນ້ືອໃນຮອບດ້ານຕ່ໍຮ່າງກົດໝາຍ
ສະບັບດັ່ງກ່າວ ແລະນຳເອົາຮ່າງ
ກົດໝາຍສະເໜີຕໍ່ກອງປະຊຸມ
ຍົກສູງຄຸນນະພາບທາງດ້ານເນ້ືອ
ໃນໃນກາງເດືອນພະຈິກຜ່ານມາ 
ເພ່ືອທາບທາມຄຳເຫັນນຳບັນດາ
ທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ.

ທ່ານ ນາງ ວັດທະນາ  ດາ
ລາລອຍ ກ່າວຕື່ມວ່າ: ພາຍຫຼັງ
ກົດໝາຍສະບັບນີ້ໄດ້ຮັບການ
ປັບປຸງ ແລະ ປະກາດໃຊ້, ຄາດ
ວ່າຈະມີຜົນໄດ້ຮັບຄື: ເຮັດໃຫ້ມີ
ບ່ອນອີງ ດ້ານນິຕິກຳ ທ່ີໜັກ

ແໜ້ນ ໃນ
ການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັວຽກ
ງານຂອງທະ
ນາຄານ ແຫ່ງ 
ສປປລາວ ໃຫ້
ສາມາດຮັບ
ປ ະ ກັ ນ ສ ະ
ຖຽນລະພາບ
ທ າ ງ ດ້ າ ນ
ເງນິຕາ, ສະ

ຖາບັນການເງິນມີຄວາມເຂ້ັມ
ແຂງ, ລະບົບການຊຳລະມີຄວາມ
ທັນສະໄໝ ແລະ ປອດໄພ ສາ
ມາດເຊື່ອມໂຍງກັບພາກພື້ນ 
ແລະ ສາກົນ; ມີກົງຈັກການຈັດ
ຕ້ັງທ່ີເປັນລະບົບຄົບຊຸດ ແລະ
ສົມຄູ່ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ພາລະບົດບາດເປັນເສນາທິການ
ໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ ເພືອ່ປະກອບ
ສ່ວນເຂົ້າໃນການພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງຊາດ; 
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານການ
ເງນິ ແລະ ການບັນຊີ ຢ່າງເປັນລະ
ບົບ ໃຫ້ສອດຄອ່ງກັບຈຸດພິເສດ, 
ຄຸນລັກສະນະ ແລະ ການເຄື່ອນ
ໄຫວວຽກງານຂອງທະນາຄານ
ແຫ່ງ ສປປລາວ ກໍຄືການເຄ່ືອນ
ໄຫວຂອງທະນາຄານກາງ ໃນພາກ
ພ້ືນ ແລະ ສາກົນ.

(ສພຊ) - ວັນທີ 14-15 
ທັນວາຜ່ານມາ ທີ່ເມືອງວັງວຽງ 
ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ເຝິກອົບຮົມສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງ
ກ່ຽວກັບການເປັນເລຂາການນໍາ
ທີ່ດີ ໃຫ້ແກ່ບັນດາເລຂານຸການ
ການນໍາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ພາຍ
ໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ ຮອງເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍການ
ເຂົ້າຮ່ວມໂອ້ລົມຂອງທ່ານ ນາງ
ອຳໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ກໍາ
ມະການສໍາຮອງສູນກາງພັກ, ເລ
ຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງ
ມີວິທະຍາກອນຈາກຫ້ອງວ່າການ
ສູນກາງພັກ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມ 120 ກວ່າ
ທ່ານ.

ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງພະຈັນ 
ໄດ້ກ່າວເປີດກອງປະຊຸມວ່າ: ການ
ເຝິກອົບຮົມຄ້ັງນ້ີ ເພ່ືອບໍາລຸງດ້ານ
ທິດສະດີ ແລະ ບົດຮຽນຕົວຈິງ, 
ເສີມສ້າງທັກສະບຸກຄະລິກກະ
ພາບ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານທ່ີກໍາລັງ
ປະຕິບັດໜ້າທ່ີເປັນເລຂານຸການ
ການນຳຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ເພື່ອ
ປະກອບສ່ວນເຮັດໜ້າທີ່ວຽກ
ງານທີ່ຕົນເອງຮັບຜິດຊອບໃຫ້
ມີຄວາມສົມບູນ ແລະ ຕອບສະ
ໜອງໄດ້ຕາມຄວາມຮຽກຮ້ອງ
ຕ້ອງການໃນໜ້າທີ່ການເມືອງ
ທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍ ໃຫ້ໄດ້ຮັບ
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ຜົນດີ, ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະ
ສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນ; ເປີດໂອກາດ
ໃຫ້ບັນດາເລຂານຸການການນຳ 
ທີ່ຢູ່ທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ 
ໄດ້ຮຽນຮູ້ສິ່ງໃໝ່ຈາກບັນດາວິ
ທະຍາກອນທີ່ມີປະສົບການ, ມີ
ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ ທັງເປັນ
ການແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ 
ປະສົບການຈາກສຳມະນາກອນ
ດ້ວຍກັນ.

ບັນດາຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ຮັບ
ຟັງບົດຮຽນໃນການຮ່າງເອກະ
ສານທາງການ ເຊັ່ນ: ຮ່າງບົດຄໍາ
ເຫັນ, ຮ່າງບົດໂອ້ລົມ, ຮ່າງບົດ
ປະກອບຄໍາເຫັນ ແລະ ວຽກສຳ
ຄັນໃດໜຶ່ງ ແລະ ບາງບົດຮຽນ
ໃນການເປັນເລຂານຸການການ
ນໍາ; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ພ້ອມກັນຍົກ
ສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການ
ຄ້ົນຄວ້າ ແລະ ແລກປ່ຽນປະກອບ
ຄວາມຄິດເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ 
ເພ່ືອໃຫ້ມີຄວາມຮູ້ດ້ານທິດສະດີ 
ແລະ ບົດຮຽນຕົວຈິງ ທ່ີນັບມ້ືຍ່ິງ

ມີຄວາມຮຽກ
ຮ້ອງຕ້ອງການ
ໃນການເພີ່ມ
ຄ ວ າ ມ ຮູ້ ໃ ຫ້
ຫຼາຍຂຶ້ນ ຈົນ
ກ້ າ ວ ໄປ ເຖິ ງ
ຄວາມຊໍານານ
ງານ ເພື່ອຮັບ
ໃຊ້ການນໍາຂັ້ນ
ສູງໃຫ້ມີປະສິດ
ທິຜົນຍິ່ ງ ຂ້ຶນ.

ທ່ານ ນາງ ອຳໄພວອນ 
ລ້ອມບຸນແພງ ໄດ້ມີຄຳຄິດຄຳ
ເຫັນເນັ້ນໜັກໃຫ້ມີຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ວຽກງານ, ມີ
ຄວາມອົດທົນເສຍສະຫຼະ-ດຸໝ່ັນ, 
ບຸກບືນຫ້າວຫັນ, ເອົາໃຈໃສ່ຄ້ົນ
ຄວ້າຮ່ຳຮຽນ, ກໍາແໜ້ນແນວ
ທາງນະໂຍບາຍ ກົດໝາຍ ລະ
ບຽບການຕ່າງໆ, ມີມະນຸດສຳ
ພັນດີໃນການປະສານງານ, ການ
ປະຕິບັດວຽກງານຄ່ອງແຄ້ວ ນ້ິມ
ນວນ ຫ້າວຫັນ ວ່ອງໄວ ຊັດເຈນ, 
ມີສະຕິປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ 
ລະບຽບການຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ບໍ່
ສວຍໃຊ້ໜ້າທີ່ຂອງການນໍາຫາ
ຜົນປະໂຫຍດ; ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງ 
ຫຼື ປະຕິບັດລະບອບແບບແຜນ
ວິທີເຮັດວຽກ, ຍົກລະດັບຄວາມ
ຮູຮ້ອບດ້ານ, ຍກົສງູຄນຸນະພາບ
ໃນການປະສານງານ ແລະ ການ
ຮັກສາຄວາມລັບ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

ຕາມກວດກາ, ຊຸກຍູ້ການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດໃຫ້ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ 
ເພ່ືອຕອບສະໜອງບັນດາສ່ິງທ້າ
ທາຍຕ່າງໆທີ່ອາດຈະເກີດຂ້ຶນ 
ເຊ່ິງອາຊຽນໄດ້ຮັບຮອງເອົາຂ້ໍສະ
ເໜີແນະການລົງທຶນຢ່າງມີຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບ ໃນຂະແໜງການ
ອາຫານ, ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ 
ASEAN RAI ໃນປີ 2018 
ບັນດາຂໍ້ສະເໜີແນະດັ່ງກ່າວນີ້ 
ແນໃສ່ການສ່ົງເສີມການລົງທຶນ
ຢ່າງມີຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່ມີ
ຄວາມສອດຄ່ອງກັບຄໍາໝ້ັນສັນ
ຍາວ່າດ້ວຍການຄໍ້າປະກັນດ້ານ

ສະບຽງອາຫານ, ການຄຸ້ມຄອງ
ຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດແບບ
ຍືນຍົງ ແລະ ການຮັບມືກັບການ
ປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ.

ກອງປະຊຸມ AIPA-
FAO ຄັ້ງທີ 3 ໄດ້ສະເໜີພາບ
ລວມ ແລະ ແຜນງານໃນຕໍ່ໜ້າ
ຂອງບັນດາຂ້ໍແນະນໍາຂອງອາຊຽນ 
ວ່າດ້ວຍການລົງທຶນຢ່າງມີຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບ ໃນຂະແໜງອາຫານ, 
ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ASEAN 
RAI 2024-2030; ທົບທວນ
ຄືນແຜນງານຕ້ົນຕໍຂອງອາຊຽນ; 
ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງພາຍ
ນພາກພື້ນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດການລົງທຶນຢ່າງມີຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບ ໃນຂະແໜງອາຫານ, 
ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້. ນອກຈາກ
ນັ້ນ, ຍັງໄດ້ພ້ອມກັນປຶກສາຫາ
ລື, ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດເຫັນກ່ຽວ
ກັບຂອດການສົ່ງເສີມການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດບັນດາຂ້ໍສະເໜີແນະ
ດັ່ງກ່າວ, ພ້ອມທັງວາງທິດທາງ
ໃນຕໍ່ໜ້າ ເພື່ອໃຫ້ບັນດາສະມາ
ຊິກລັດຖະສະພາອາຊຽນ ມີຄວາມ
ເຂົ້າໃຈແຈ້ງ ແລະ ສາມາດນໍາ
ໃຊ້ບັນດາຂໍ້ແນະນໍາເຫຼົ່ານີ້ ຢ່າງ
ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິ
ຜົນສູງໃນພາກພື້ນອາຊຽນ.

ຂອງ ສປປລາວ ຈົນຮອດປັດຈຸ
ບັນ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງຍົກໃຫ້ເຫັນ
ເຖິງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະ
ບົດບາດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ
ລາວ ໃນການຮັບຮອງເອົາກົດ
ໝາຍຫຼາຍສະບັບ ທີ່ເປັນການ
ຮັບປະກັນທາງດ້ານສຸຂະພາບທ່ົວ
ສັງຄົມເຊັ່ນ: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ສາທາລະນະສຸກ, ກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ, 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປິ່ນປົວ, 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການອະນາໄມ
ແລະ ສ່ົງເສີມສຸຂະພາບ, ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການສະກັດກັ້ນ ແລະ 

ຕ້ານເຊ້ືອເອັດຈ໌ໄອວີ/ພະຍາດເອດ, 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປະກັນສັງ
ຄົມ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປະ
ກັນສຸຂະພາບ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການກັນ ແລະ ຄວບຄຸມພະຍາດ
ຕິດຕໍ່, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ຮັກສາສຸຂະພາບຂັ້ນຕົ້ນ. ນອກ
ນັ້ນ, ທ່ານຍັງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ສະ
ມາຊິກລັດຖະສະພາ ເພີ່ມທະວີ
ການຮ່ວມມືທາງດ້ານນິຕິບັນຍັດ 
ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພ
ທາງດ້ານສຸຂະພາບ, ສ່ົງເສີມການ
ພັດທະນາການນຳໃຊ້ລະບົບດິຈິ
ຕອນ ເຂົ້າສູ່ວຽກງານສາທາລະ
ນະສຸກ, ສົ່ງເສີມການປະກອບ
ສ່ວນທັງພາກລັດ ແລະ ເອກະຊົນ,
ການແລກປ່ຽນປະສົບການໃນ

z6hcmo]k;z6hcmo]k;DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 4)

g/ydvq[Iq,g/ydvq[Iq,DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ອົບຮົມຄັ້ງນີ້ ເປັນການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດແຜນການຍົກສູງຂີດ
ຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະ
ພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ພະ
ນັກງານທີ່ເປັນເສນາທິການ ໄລ
ຍະປີ 2024-2025 ໃຫ້ສຳເລັດ 
ແນໃສ່ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້
ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາ
ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນຖານະ
ເປັນອົງການຕົວແທນໃຫ້ແກ່ສິດ 
ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາ
ຊົນບັນດາເຜົ່າ ໃຫ້ນັບມື້ນັບດີ
ຍິ່ງຂຶ້ນ.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງການ
ສະເໜີ ແລະ ແລກປ່ຽນຄວາມ
ເຫັນຕ່ໍການສ້າງຄວາມເຊ່ືອໝ້ັນ
ສຳຫຼັບວິທະຍາກອນ ແລະ ປາ
ຖະກະຖາ, ບົດບາດການເປັນວິ
ທະຍາກອນ, ແລະ ການສ້າງແຜນ
ການສອນ-ການກະກຽມບົດນຳ
ສະເໜີ; ບັນດາສຳມະນາກອນ
ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມຮັບຟັງ
ການສະເໜີ, ຄົ້ນຄວ້າ, ແລກ
ປ່ຽນຄຳເຫັນຕ່ໍເນ້ືອໃນຫົວຂ້ໍຕ່າງໆ
ທີ່ວິທະຍາກອນນຳມາສະເໜີ 
ເພື່ອສາມາດເປັນວິທະຍາກອນ

ທີມ່ຄີນຸນະພາບສງູຂ້ຶນ ແລະ ທດົ
ລອງເປັນວິທະຍາກອນຕົວຈິງ.

ການເຝິກອົບຮົມຄັ້ງນີ້ 
ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍ
ເຫຼືອທາງດ້ານງ ົບປະມານຈາກ
ມູນນິທິເອເຊຍ (TAF) ໂດຍ
ຜ່ານກອງເລຂາຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງ
ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າໃຫ້ແກ່ສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ສົມທົບກັບງບົປະມານ
ຂອງຄະນະເລຂາທິການສະພາ
ແຫ່ງຊາດ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ລະດັບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ 
ໂດຍສະເພາະການຮັບປະກັນການ
ປົກຄຸມສຸຂະພາບທົ່ວປວງຊົນ 
(UHC) ເຊິ່ງເນັ້ນເຖິງລະບົບປະ
ກັນສຸຂະພາບ, ຜົນກະທົບການ
ປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ 
ການນໍາໃຊ້ປັນຍາປະດິດ (AI) 
ເຂ້ົາໃນວຽກງານສາທາລະນະສຸກ
ໃນຍຸກອຸດສາຫະກຳ 4.0 ເພື່ອ
ບັນລຸເປົ້າໝາຍການພັດທະນາ
ແບບຍືນຍົງຂອງອົງການສະຫະ
ປະຊາຊາດ ຕາມເປົ້າໝາຍທີ 3 
“ຮັບປະກັນສຸຂະພາບທີ່ດີ ແລະ 
ສົ່ງເສີມຊີວິດການເປັນຢູ່ທີ່ດີ 
ຂອງທຸກຄົນ ແລະ ທຸກເກນອາ
ຍຸ” ໃນປີ 2030.
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ຂອງທ່ານ ອານຸພາບ ຕຸນາລົມ 
ຄະນະເລຂາທິການສຸນກາງພັກ, 
ປະທານສະພາປະຊາຊົນນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ 
ອາດສະພັງທອງ ສີພັນດອນ ເຈົ້າ
ຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) 
ປະຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງທີ 1 ນະຄອນ 

ຫຼວງວຽງຈັນ, ການນໍາພັກ-ລັດຂ້ັນ
ສູງ ນວ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາ
ຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ (ສສນວ) 
ພ້ອມດ້ວຍແຂກຖືກເຊີນ.

ພາຍຫຼັງທ່ານ ອານຸພາບ 
ຕຸນາລົມ ໄດ້ກ່າວເປີດກອງປະ
ຊຸມຢ່າງເປັນທາງການ, ກອງປະ
ຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານຂອງ
ອົງການປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ ກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-

ສັງຄົມ, ແຜນງ ົບປະມານ ປະຈຳ
ປີ 2024 ແລະ ທິດທາງແຜນ
ການປະຈໍາປີ 2025, ແຜນການ
ລົງທຶນຂອງລັດປີ 2025, ແຜນ 
ການນໍາໃຊ້ເງນິເກີນແຜນປີ 2024 
ແລະ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດຢູ່ ນວ 
ຈາກທ່ານ ອາດສະພັງທອງ ສີພັນ
ດອນ, ທ່ານ ນາງ ລຳພອຍ ສີອັກ
ຄະຈັນ ຮອງປະທານ ສປນວ, 
ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳ ສປນວ ກໍ

(ສພຊ) - ເພື່ອຕິດຕາມ, 
ກວດກາການນໍາໃຊ້ລະບົບອິນ
ເຕີເນັດວາຍຟາຍ ແລະ ເຄື່ອງມື
ໄອຊີທີ ພາຍຫັຼງຕິດຕ້ັງດ້ານເຕັກ
ນິກສໍາເລັດ ທັງເປັນການເກັບ
ກຳຜົນຂອງການນໍາໃຊ້ ແລະ ບັນ
ດາຂໍ້ສະເໜີ ເພື່ອລາຍງານຕໍ່ຜູ້
ໃຫ້ທຶນຮັບຊາບເຖິງຜົນສໍາເລັດ
ເບື້ອງຕົ້ນ ແລະ ເປັນບ່ອນອີງໃນ
ການຂ້ຶນແຜນວຽກການຊ່ວຍ
ເຫຼືອ ແລະ ແຜນງ ົບປະມານຮັບ
ໃຊ້ໃຫ້ແກ່ການຫັນເປັນທັນສະ
ໄໝຢູ່ບັນດາສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນ
ແຂວງ (ສພຂ) ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງ
ເປັນການລະດົມຂົນຂວາຍການ
ຊ່ວຍເຫຼືອເຂົ້າໃນວຽກງານດັ່ງ
ກ່າວໃຫ້ຕ່ໍເນ່ືອງ ແລະ ສອດຄ່ອງ
ກັບບຸລິມະສິດຂອງ ສພຂ ແລະ 
ຕອບສະໜອງໄດ້ການເຜີຍແຜ່
ຂ້ໍມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບຜົນງານ
ການເຄ່ືອນໄຫວຂອງຕົນໃຫ້ແກ່
ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຊາບ.

ວັນທີ 25 ພະຈິກ-05 
ທັນວານ້ີ, ຄະນະເລຂາທິການສະ
ພາແຫ່ງຊາດ (ຄລສ) ພ້ອມດ້ວຍ
ທີມງານຈາກໂຄງການສ້າງຄວາມ
ເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ 
ຫຼື ສະເຕັບສ໌ (STEPS) ໄດ້ຈັດ
ພິທີມອບ-ຮັບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫຼືອ
ລະຫວ່າງ ຄລສ ກັບ ສພຂ ແລະ 

,v[{Ia[g7njv'-j;pgŝnv c]t g/ydvq[Iq,dkooe.-h,v[{Ia[g7njv'-j;pgŝnv c]t g/ydvq[Iq,dkooe.-h
]t[q[vyog8ugoaf;kp2kp c]t g7njv'v5xtdvowvmu]t[q[vyog8ugoaf;kp2kp c]t g7njv'v5xtdvowvmu

ເຝິກອົບຮົມການນໍາໃຊ້ລະບົບອິນ
ເຕີເນັດວາຍຟາຍ ແລະ ເຄື່ອງອຸ
ປະກອນໄອທີ ເຊິ່ງໄດ້ສຳເລັດ
ວຽກດ້ານເຕກັນກິ, ການຕດິຕັງ້
ລະບົບວາຍຟາຍ ແລະ ການຕິດ
ຕັ້ງອຸປະກອນ ໃຫ້ແກ່ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງທົ່ວປະເທດ ຢູ່ 
3 ຈຸດຄື: ຈຸດທີ 1 ຢູ່ແຂວງອຸດົມ
ໄຊ ໃນວັນທີ 25-26 ພະຈິກ 
ມີແຂວງຜົ້ງສາລີ, ຫຼວງນໍ້າທາ, 
ອຸດົມໄຊ, ບໍ່ແກ້ວ, ຫຼວງພະບາງ
ແລະ ໄຊຍະບູລີ ໂດຍການກ່າວ
ມອບ ແລະ ເປັນປະທານກອງ
ປະຊຸມເຝິກອົບຮົມຂອງທ່ານ 
ປອ. ບຸນທັນ ບຸນວິໄລ ຮອງເລ
ຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ; ຈຸດ
ທີ 2 ຢູ່ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ 
ໃນວັນທີ 28-29 ພະຈິກ ມີນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ຫົວພັນ, ຊຽງ
ຂວາງ, ວຽງຈັນ, ຈຳປາສັກ ແລະ 
ໄຊສົມບູນ ແລະ ຈຸດທີ 3 ຢູ່ແຂວງ
ຈຳປາສັກ ໃນວັນທີ 4-5 ທັນວາ 
ມີແຂວງບໍລິຄຳໄຊ, ຄຳມ່ວນ, ສະ
ຫວັນນະເຂດ, ສາລະວັນ, ເຊກອງ 
ແລະ ອັດຕະປື ໂດຍການກ່າວ
ມອບ ແລະ ເປນັປະທານກອງປະ
ຊຸມເຝິກອົບຮົມຂອງທ່ານ ປອ. 
ອາຄົມ ປຣະເສີດ ຮອງເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງມີຕາງ
ໜ້າຄະນະປະຈຳ ສພຂ ກ່າວຮັບ 
ແລະ ມີພະນັກງານຈາກ ຄລສ, 

ສພຂ ເຂ້ົາຮ່ວມເປັນສັກຂີພະຍານ.
ໃນການເຝິກອົບຮົມ, ສຳ

ມະນາກອນໄດ້ຮັບຟັງພາບລວມ
ຂອງການນຳໃຊ້ໄອຊີທີໃນລັດ
ຖະສະພາສາກົນ: ບົດຮຽນທີ່ດີ, 
ບາງຄໍາແນະນໍາ ແລະ ການນຳ
ໃຊ້ໄອຊີທີຢ່າງມີປະສິດທິພາບ; 
ພາບລວມບັນດາບົດຮຽນຂອງ
ຕ່າງປະເທດ ແລະ ທ່າອ່ຽງໃນ
ປັດຈຸບັນ: ຜົນສໍາເລັດທ່ີຜ່ານມາ 
(ບົດຮຽນຈາກລັດຖະສະພາແບບ
ເອເລັກໂຕຣນິກ ແລະ ບົດລາຍ
ງານລັດຖະສະພາໂລກ); ບົດລາຍ
ງານຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມ
ນະວັດຕະກຳ ຄັ້ງທີ 1 ທີ່ຈັດຂຶ້ນ
ໃນເດືອນພຶດສະພາຜ່ານມາ; ການ
ນຳໃຊ້ໄອຊີທີໃນການກະກຽມ
ເນື້ອໃນສື່. ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ມີການ
ນຳສະເໜີພາກປະຕິບັດສໍາລັບ
ການຜະລິດ ແລະ ການເຜີຍແຜ່
ເນ້ືອຫາສ່ືສັງຄົມດ້ວຍເຄ່ືອງມືໄອ
ຊີທີ; ພ້ອມທັງຈັດກິດຈະກຳເປັນ
ກຸ່ມໃນການສ້າງເນື້ອໃນ (ຂ່າວ
ວິດີໂອສັ້ນ) ເພື່ອເຜີຍແຜ່ຜ່ານສື່
ສງັຄມົ ກຽ່ວກບັພາລະບດົບາດ, 
ສດິ ແລະ ໜ້າທີຂ່ອງ ສພຂ, ການ
ພົບປະປະຊາຊົນຂອງສະມາຊິກ
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ບົດລາຍ
ງານດັ່ງກ່າວ; ຈາກນັ້ນ, ປະທານ
ກອງປະຊຸມ ມີຄຳເຫັນເຈາະຈີ້ມ 
ທັງໃຫ້ທິດຊ້ີນຳໃນການຄ້ົນຄວ້າ
ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ບົດລາຍງານ
ຂອງອົງການປົກຄອງນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ, ບັນດາທ່ານ ສສຊ 
ແລະ ສສນວ ກໍໄດ້ສຸມໃສປະ
ກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຕໍ່ບົດລາຍ
ງານຢ່າງກົງໄປກົງ.

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ ສປນວ ຊຸດ
ທີ II ຈະດຳເນີນໄປຈົນເຖິງວັນ
ທີ 24 ທັນວາ 2024 ເຊິ່ງຈະ
ໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາ: 
1. ບົດລາຍງານຂອງອົງການປົກ
ຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, 
ແຜນງບົປະມານ ປະຈຳປີ 2024 
ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 
2025, ແຜນການລົງທຶນຂອງ

ລັດປີ 2025, ແຜນການນໍາໃຊ້
ເງິນເກີນແຜນປີ 2024 ແລະ
ຕິດພັນກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ 
2 ວາລະແຫ່ງຊາດຢູ່ ນວ; 2. 
ບົດລາຍງານການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ວຽກງານພັດທະນາຊົນນະບົດ 
ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມ ທຸກຍາກໃນ 
ນວ ປະຈຳປີ 2024 ແລະ ທິດ
ທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2025; 
3. ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະ 
ຕິບັດວຽກງານປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈຳປີ 
2025, ບົດລາຍງານຜົນຂອງ
ການກວດສອບຄືນ ແລະ ການ
ສະຫຸຼບງບົປະມານຂາດຕົວປະຈຳ
ປີ 2023 ຂອງອົງການກວດສອບ
ປະຈຳພາກກາງ 1; 4. ບົດລາຍ
ງານການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ກວດກາປະຈໍາປີ 2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນການປີ 2025 ຂອງ
ອງົການກວດກາລດັ ນວ; 5. ບດົ
ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

ແຜນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດທາງ
ແຜນການປະຈໍາປີ 2025 ຂອງ
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນພາກ
ກາງ ແລະ ອົງການໄອຍະການ
ປະຊາຊົນ ນວ, ບົດລາຍງານຂອງ
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ ນວ 
ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາ
ການດໍາເນີນຄະດີຂອງອົງການ
ສືບສວນ-ສອບສວນຂ້ັນສູນກາງ
ໃນໄລຍະຜ່ານມາ; 6. ບົດລາຍ
ງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານປະຈຳ
ປີ 2024 ແລະ ທິດທາງແຜນ
ການປະຈຳປີ 2025 ຂອງສານ
ປະຊາຊົນພາກກາງ ແລະ ສານ
ປະຊາຊົນ ນວ; ບົດລາຍງານຂອງ
ສານປະຊາຊົນ ນວ ກ່ຽວກັບກົນ
ໄກການປະສານງານລະຫວ່າງ
ສານປະຊາຊົນກັບຄ້າຍຄຸມຂັງ-
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(ສພຊ) - ວັນທີ 20-29 
ພະຈິກ 2024 ທ່ານ ຮສ. ປອ. 
ວຽງວິໄລ ທ່ຽງຈັນໄຊ ຮອງປະ
ທານກໍາມາທິການຍຸຕິທຳ ພອ້ມ
ດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ສຳເລດັການເຂົາ້
ຮ່ວມກອງປະຊຸມສໍາມະນາສະ
ມາຊິກລັດຖະສະພາບັນດາປະ
ເທດອາຊຽນ ທີ່ນະຄອນຫຼວງ
ປັກກິ່ງ, ແຂວງກວາງຊີ ແລະ 
ແຂວງກວາງຕົງ, ສປຈີນ ທີ່ຈັດ
ໂດຍສະຖາບັນເຝິກອົບຮົມນັກ
ທຸລະກິດສາກົນ ຫຼື ສູນເຝິກອົບ
ຮົມກະຊວງການຄ້າ (Academy 
for International Business 
Officials (AIBO) or Training 
Center of the Ministry of 
Commerce) ເຊິ່ງມີຄະນະຜູ້
ແທນລັດຖະສະພາຈາກ 7 ປະ
ເທດສະມາຊິກອາຊຽນເຂ້ົາຮ່ວມ.

ທ່ານ ຮສ. ປອ. ວຽງວິ
ໄລ ທ່ຽງຈັນໄຊ ໄດ້ມີຄຳເຫັນຕໍ່
ພິທີເປີດ ໂດຍຕີລາຄາສູງຕໍ່ກອງ
ປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ເປັນການຊຸກຍູ້ໃຫ້
ບັນດາປະເທດອາຊຽນ ແລະ ສປ
ຈີນ ສ່ົງເສີມການພົວພັນຮ່ວມມື 
ແລະ ປະກອບສ່ວນ ອັນ ໃຫຍ່ ຫຼວງ 
ເຂົ້າ ໃນ ການ ເພີ່ມ ທະວີ ການ ພົວ
ພັນ ມິດຕະພາບ ທີ່ ເປັນ ມູນ ເຊື້ອ 
 ແລະ ການ ຮ່ວມ ມື ອັນ ດີງາມ ລະ
ຫວ່າງ  ລັດຖະສະພາ ບັນດາ ປະ ເທດ
 ອາ ຊຽນ  ແລະ ສະພາຜູ້ແທນປະ
ຊາຊົນທົ່ວປະເທດ ແຫ່ງ ສປຈີນ 
(National People's Con-
gress-NPC), ເປັນການເສີມ
ຂະຫຍາຍ ການ ພົວພັນ ມິດຕະ
ພາບ ທ່ີ ເປັນ ມູນ ເຊ້ືອ ລະຫວ່າງ ສະ
ພາ ແຫ່ງ ຊາດລາວ ແລະ ສະພາ
ຜູ້ ແທນປະຊາຊົນທ່ົວປະເທດຈີນ 
ກໍຄືການແລກປ່ຽນ ແລະ ຖອດ
ຖອນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ 

7totz6hcmo]k; g0qhkIj;,dv'xt-5,7totz6hcmo]k; g0qhkIj;,dv'xt-5,
le,toklt,k-yd]af4tltrkvk-Pole,toklt,k-yd]af4tltrkvk-Po

ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດພາລະບົດ
ບາດຂອງອົງການນິຕິບັນຍັດຂອງ
ປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນ ກໍຄື
ບັນຫາອ່ືນໆທ່ີສອງຝ່າຍມີຄວາມ
ສົນໃຈ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຜ່ານການ
ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດ
ຄໍາເຫັນຕໍ່ຫົວຂໍ້ທີ 1: “ສົ່ງເສີມ
ການພັດທະນາຄຸນນະພາບສູງ 
ແລະ ບັນລຸຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ
ທົວ່ປວງຊນົ” (ແນະນຳກຽ່ວກບັ
ຄວາມໝາຍທາງວິທະຍາສາດ
ຕາມເສັ້ນທາງຈີນ ໃນການ ຫັນ
ເປັນ ທັນ ສະ ໄໝ  ໂດຍ ອີງ ໃສ່ ເງືອ່ນ 
ໄຂ ແຫງ່ ຊາດ ຂອງ ຈີນ, ການພັດ
ທະນາກຳລັງການຜະລິດຄຸນນະ
ພາບໃໝ່); ຫົວຂໍ້ທີ 2: “ການ 
ເພີ່ມ ທະວີ ການ ຮ່ວມ ມື  ຈີນ-ອາ 
ຊຽນ  ໃນ ຂົງ ເຂດ ຕ່າງໆ ພາຍ ໃຕ້ 
ຂອບ ຂ້ໍ ລິ ເລ່ີ ມໜ່ຶງ ແລວ ໜ່ຶງ ເສ້ັນ
ທາງ” (ການ ຮ່ວມ ມື  ໜຶ່ງ ແລວ
ໜ່ຶງ ເສ້ັນ ທາງທ່ີມີ ຄຸນ ນະ ພາບ ສູງ, 
ສ້າງ ປະ ຊາ ຄົມຄູ່ ຮ່ວມຊາຕາກໍາ 
ຈີນ-ອາ ຊຽນ  ທ່ີ ໃກ້ ຊິດຫຼາຍຂ້ຶນ ); 
ຫົວຂໍ້ທີ 3: “ຢຶດໝັ້ນ ແນວທາງ
 ຖືປະຊາຊົນ ເປັນ ໃຈກາງ  ແລະ 
ຮັບປະກັນ ໃຫ້ປະຊາຊົນເປັນເຈ້ົາ
ຂອງປະເທດຊາດ” (ລະບົບສະ
ພາປະຊາຊົນ ແລະ ປະຊາທິປະ
ໄຕທົວ່ປວງຊົນ, ການຈັດ ຕັ້ງປະ
 ຕິ ບັດຂະ ບວນ ການ ປະ ຊາ ທິ ປະ 
ໄຕ ຂອງ ທ່ົວປວງຊົນ  ໃນຂົງເຂດ 
ກົດໝາຍ  ແລະ  ວຽກງານ ຕິດ
ຕາມກວດກາຂອງ NPC).

ຮອງປະທານກໍາມາທິ
ການຍຸຕິທໍາ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ 
ໄດ້ພົບປະສະຫາຍ ນາງ ຢາງ ຈິງ
ຮວາ (Yang Jinghua) ຮອງ  
ຫົວໜ້າກົມ, ຄະນະ ປະຈຳ ສະພາ
ຜູ້ແທນ ປະຊາຊົນ ເຂດ ປົກຄອງ 

ຕົນ ເອງ  ກວາງຊີ ຈ້ວງ, ສະຫາຍ 
ນາງ ຢາງ ຈິງຮວາ ໄດ້ສະແດງ
ຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ ແລະ ຕີລາ
ສູງຕ່ໍການມາຢ້ຽມຢາມເຂດ ປົກ
ຄອງ ຕົນ ເອງກວາງຊີ ຈ້ວງ ແລະ 
ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສໍາມະນາ
ສະມາຊິກ  ລັດຖະສະພາບັນດາປະ
ເທດອາຊຽນໃນຄັ້ງນີ້.

ທ່ານ ຮສ. ປອ. ວຽງວິ
ໄລ ທ່ຽງຈັນໄຊ ໄດ້ມີໂອກາດ
ໃຫ້ສໍາພາດຕໍ່ສື່ມວນຊົນຂອງ 
NPC ກ່ຽວກັບ: 1) ຄວາມປະ
 ທັບ ໃຈໃນ ໄລຍະ ຢ້ຽມຢາມ  ສປ
ຈີນ; 2) ຄຳເຫັນຕໍ່ການ ຮ່ວມ ມື  
ແລະ  ສ້າງ ປະຊາ ຄົມຮ່ວມຊາຕາ
ກຳ  ຈີນ-ອາ ຊຽນ  ; 3) ຄຳເຫັນຕໍ່
ການໄປຢ້ຽມຢາມສຳນັກງານປະ
ສານງານຝ່າຍນິຕິບັນຍັດຂ້ັນທ້ອງ
ຖິ່ນ ແລະ ຂະບວນການສາ້ງ, ປບັ
ປຸງນິຕິກຳ ໂດຍການມີສ່ວນຮ່ວມ
ຂອງປະຊາຊົນ ຕາມແນວທາງ 
ປະຊາທິປະ ໄຕ ຂອງ ຈີນ ແລະ 4) 
ຄໍາເຫັນເນ່ືອງໃນໂອກາດຄົບຮອບ 
70 ປ ີການສາ້ງຕັງ້ສະພາຜູແ້ທນ
ປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດ ແຫ່ງ ສປ
ຈີນ ເພື່ອເພີ່ມທະວີການພົວພັນ
ຮ່ວມ ມື  ລະຫວ່າງອົງການ ນິຕິ
ບັນຍັດ  ສປຈີນ  ແລະ ສະພາແຫ່ງ
ຊາດແຫ່ງ ສປປລາວ.

ນອກນ້ັນ, ຄະນະຜູ້ແທນ
ລາວ ຍັງໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ 
ແລະ ທັດສະນະສຶກສາສະຖານ
ທີ່ສໍາຄັນທາງດ້ານການເມືອງ, 
ພື້ນຖານໂຄງລ່າງທາງດ້ານເສດ
ຖະກິດ, ສະຖານທີ່ທ່ອງທ່ຽວ
ທາງດ້ານປະຫວັດສາດຈຳນວນ
ໜຶ່ງ ຢູ່ນະຄອນຫຼວງປັກກິ່ງ, 
ແຂວງກວາງຊີ ແລະ ແຂວງ
ກວາງຕົງ.
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xk4tdt4kxk4tdt4kDDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

xtmkoxtmkoDDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ວິທີເຮັດວຽກ
[qfIPogdq[qfIPogdqjjk g]qk g]qjjk.|jk.|j ພາກທີ 7 ພາກທີ 7 

ບັນຫາພະນັກງານບັນຫາພະນັກງານ
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5. ວິທະຍາສາດ:5. ວິທະຍາສາດ: ຍົກຕົວຢ່າງ ພະນັກງານທະຫານກໍຕ້ອງຄົ້ນຄວ້າຮ່ຳຮຽນວິທະຍາ
ສາດທະຫານພະນັກງານ. ພະນັກງານພະແນກສາທາລະນະສຸກ ກໍຄົ້ນຄວ້າຮ່ຳຮຽນວິທະ
ຍາສາດການແພດ. ພະນັກງານງານພະແນກໃດໃຫ້ຄ້ົນຄວ້າຮ່ຳຮຽນທິດສະດີພະແນກນ້ັນ. 
ບັນດາອົງການນຳຂອງແຕ່ລະພະແນກຕ້ອງລວບລວມເອກະສານ, ກະວາງວິທີສອນ ແລະ ວິ
ທີຮຽນ, ກວດກາເບິ່ງຜົນທີ່ໄດ້ຮັບເຮັດແນວໃດໃຫ້ພະນັກງານພະແນກຂອງຕົນຄ່ອຍໆ
ເຄີຍເຮັດວຽກການເອງໄດ້.

ຂ. ການອົບຮົມການເມືອງ:ຂ. ການອົບຮົມການເມືອງ: ການເມືອງມີສອງຊະນິດຄື: ສະພາບການປັດຈຸບັນ
ແລະ ນະໂຍບາຍ, ວິທີອົບຮົມສະພາບການປັດຈຸບັນແມ່ນແນະນຳ ແລະ ຊຸກຍູ້ໃຫ້ພະນັກ
ງານອ່ານໜັງສືພິມ, ຖົກຖຽງ, ຊີ້ແຈງບັນດາບັນຫາສຳຄັນ ແລະ ກະວາງເວລາເປີດກອງ
ປະຊຸມພະນັກງານ ແລະ ລາຍງານສະພາບການປັດຈຸບັນ.

ອົບຮົບນະໂຍບາຍ, ແມ່ນຊຸກຍູ້ພະນັກງານໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າຖົກຖຽງກັນໃນເລື່ອງມະຕິ
ຕົກລົງ, ໂຄງການ ແລະ ຖະແຫຼງການຂອງພັກ, ລັດຖະບານ ການອົບຮົມການເມືອງນັ້ນ
ພະແນກໃດກໍຕ້ອງມີ. ແຕ່ຕ້ອງເບິ່ງຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງແຕ່ລະພະແນກ ເພື່ອກະວາງ
ວ່າຈະໃຫ້ຮຽນຫຼາຍ ຫຼື ໜ້ອຍເທົ່າໃດ, ຍົກຕົວຢ່າງ ພະນັກງານວິຊາສະເພາະພະແນກການ
ແພດ ແລະ ວັດທະນະທຳກໍຮຽນໜ້ອຍກວ່າ, ພະນັກງານພະແນກໂຄສະນາ, ຈັດຕັ້ງເຫົ່ຼາ
ນັ້ນຕ້ອງຄົ້ນຄວ້າຮ່ຳຮຽນການເມືອງຫຼາຍກວ່າ.

#  #  ດັ້ນກີບເມກດັ້ນກີບເມກ
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ຖ້າວ່າເຮົາປະປ່ອຍໃຫ້ໝ້ຽງກິນເຫຼັກດົນ
ນານໄປ ເຫຼັກກໍຈະຜຸຜົງຂາດມຸ່ນ ສູນສິ້ນໄປຕາມ
ການເວລາ ໂລກນີ້ບໍ່ມີໃຜສາມາດປະຕິເສດໄດ້ວ່າ
ໝ້ຽງຖ້າເກີດຈາກເຫຼັກມັນກໍຈະກັດກິນເຫຼັກຈົນ
ຜຸພັງ ບາງຄົນຜູ້ເປັນເຈົ້າຂອງເຫຼັກທີ່ຢາກຮັກສາ
ເຫັຼກໄວ້ໃຊ້ຍາວນານ ເຂົາກໍຈະຫາວິທີທຳລາຍໝ້ຽງ 
ແລະ ປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ຂີ້ໝ້ຽງເກີດກິນເຫຼັກ, ບາງຄົນ
ກໍເອົານໍ້າຢາ-ສານເຄມີມາທາໃສ່ ກັນບໍ່ໃຫ້ເຫຼັກ
ເກີດຂີ້ໝ້ຽງ ສັງເກດໄດ້ວ່າຖ້າມັນເປັນຂີ້ໝ້ຽງ ກິນ
ເຫັຼກ ກໍຈະບ່ໍມີປະໂຫຍດມີແຕ່ສ້າງຜົນເສຍຢ່າງດຽວ. 

ຜູ້ຂຽນເຄີຍໄດ້ຟັງໄດ້ເຫັນຄົນເຖົ້າອະທິ
ບາຍວ່າ: ການຮັກສາເຫຼັກໄວ້ໃຊ້ປະໂຫຍດຍາວ
ນານ ເຈົ້າຂອງເຫຼັກຕ້ອງຊອກວິທີ ເອົາເຄື່ອງວັດຖຸ
ມາຂັດຖູເອົາໝ້ຽງອອກຈາກເຫຼັກ ໃຊ້ເວລາຂັດຖູ
ດົນນານສົມຄວນ ເຖິງວ່າເຫຼືອເນື້ອເຫຼັກໜ້ອຍລົງ 
ຖ້າຢາກຮັກສາເຫຼັກໃຊ້ປະໂຫຍດກໍຕ້ອງໄດ້ຂັດຖູ
ເອົາໝ້ຽງອອກໃຫ້ໝດົເພາະມັນເປນັຂີ້ໝ້ຽງ ປຽບ
ຄືເຊື້ອພະຍາດອັນໜຶ່ງ ອັນຕະລາຍ ຖ້າປ່ອຍປະໄວ້
ຍາວນານ ຂີ້ໝ້ຽງມັນກໍກັດກິນເຫຼັກຈົນໝົດ, ເວ
ລາຂັດຖູຂ້ີໝ້ຽງໃນໂຕເຫັຼກ ຜູ້ເຮັດກໍຕ້ອງໄດ້ລະວັງ

ມີສະຕິຖູ ບໍ່ໃຫ້ເສດຂີ້ໝ້ຽງຟົ້ງເຂົ້າຕາ ຫຼື ຟົ້ງໃສ່
ບາດແຜຕ່າງໆ ເພາະມັນອັນຕະລາຍສູງ, ການຮຸກ
ຖູຂີ້ໝ້ຽງອອກຈາກເຫຼັກກໍໃຊ້ເວລາພໍສົມຄວນ ບໍ່
ແມ່ນຖູຕາມໃຈ ເພາະລະວັງເວລາເສດເຫຼັກທີ່ມີຂ້ີ
ໝ້ຽງເກາະກິນເລິກ ອາດກ່ໍໃຫ້ບາດມືເຈັບໄດ້ ໝ້ຽງ
ເກີດຈາກເຫຼັກສັນໃດ ຄວາມໂລບຢາກໄດ້ກໍເກີດ
ຈາກໃນໃຈຂອງມະນຸດສັນນັ້ນ ຖ້າວ່າໃນໜ່ວຍ
ງານໃດ, ກົນໄກວຽກບ່ອນໃດ ຫາກເກີດພະຍາດ
ລັກສະນະໝ້ຽງກິນເຫຼັກ ກໍຕ້ອງໄດ້ສະດຸ້ງໄວ ຕໍ່
ການແກ້ໄຂບັນຫາ ຖ້າປະປ່ອຍໄວ້ຍາວນານ ໝ້ຽງ
ກໍຈະກັດກືນກິນເນື້ອເຫຼັກເຂົ້າໄປເລິກ ເຊັ່ນດຽວ
ກັບພະຍາດອາດຍາສິດ-ພະຍາດເປັນແຕ່ເວົ້າ, ພະ
ຍາດຄິດຫາແຕ່ປະໂຫຍດ ໃຊ້ໜ້າທ່ີບາລະມີບັງໜ້າ, 
ກໍຈະສ້າງຄວາມເສຍຫາຍແກ່ສ່ວນລວມໄດ້ຫຼວງ
ຫຼາຍ ແລະ ຍາວນານ. ສັງລວມໄດ້ວ່າ: ແກ້ໄຂຂີ້
ໝ້ຽງກິນເຫຼັກ ຕ້ອງໃຊ້ເຄື່ອງມືຮຸກຖູອອກ ຫຼື ໃຊ້
ເຄ່ືອງມືເຈຍ ຂ້ີໝ້ຽງອອກໃຫ້ແຈ້ງໃສເຫັນຜິວເຫັຼກ, 
ຂີ້ໝ້ຽງເກີດຈາກເຫຼັກ ຄວາມໂລບກໍເກີດໃນໃຈ
ຄົນເຊັ່ນດຽວກັນ! 

ສະເໜີແລກປ່ຽນ.

ພາກພື້ນອາຊີຕາເວັນອອກສຽງ
ໃຕ້ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໃນໂອກາດ
ເດີນທາງມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດ
ວຽກ ຢູ່ ສປປລາວ ເພື່ອເປັນ
ການປະກອບສ່ວນເສີມຂະຫຍາຍ
ສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ ແລະ 
ການຮ່ວມມື ອັນເປັນມູນ ເຊື້ອ
ທີ່ດີງາມລະຫວ່າງສອງປະເທດ 
ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະແມ່ນ
ການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບ
ວຽກງານສາສະໜາເຢຊູ ນິກາຍ
ໂອໂຕດົກ ລັດເຊຍ.

ໃນການພົບປະ, ທ່ານ 
ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ 
ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ 
ແລະ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ສາຍພົວພັນ
ມິດຕະພາບອັນເປັນມູນເຊື້ອທີ່
ດີງາມໃນການການເປັນຄູ່ຮ່ວມ
ຍຸດທະສາດລະຫວ່າງສອງປະເທດ
ລາວ-ລັດເຊຍ ທ່ີໄດ້ຮັບການເສີມ
ຂະຫຍາຍຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ທັງລາຍ
ງານສະພາບການທ່ີພ້ົນເດ່ັນຂອງ 
ສປປລາວ ແລະ ສະພາແຫ່ງຊາດ; 
ພ້ອມນ້ັນ, ຍັງແຈ້ງໃຫ້ຊາບກ່ຽວ
ກັບສະພາບການເຊ່ືອຖືສາສະໜາ
ຢູ່ ສປປລາວ ຕົ້ນຕໍແມ່ນສາສະ
ໜາພຸດ ກວມເອົາ 60 ກວ່າສ່ວນ
ຮ້ອຍ ເຊ່ິງລັດຖະທຳມະນູນ ແຫ່ງ 
ສປປລາວ ມາດຕາ 43 ໄດ້ກຳ
ນົດສິດໃນການເຊື່ອຖື ຫຼື ບໍ່ເຊື່ອ
ຖື ຂອງພົນລະເມືອງ ທີ່ບໍຂ່ັດກັບ
ກົດໝາຍ ແລະ ບ່ໍກ່ໍໃຫ້ເກີດການ
ແບ່ງແຍກໃນສັງຄົມ.

ພະສັງຄະລາດ ເຊຣ໌ເກ 
ໄດ້ລາຍງານສາຍພົວພັນມິດຕະ
ພາບອັນເປັນມູນເຊື້ອທີ່ດີງາມ
ລະຫວ່າງສອງປະເທດ, ທັງໄດ້
ແຈ້ງການເຄ່ືອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ
ຢູ່ ສປປລາວ ໃຫ້ທ່ານປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະຕ້ອນ
ຮັບ ໄດ້ຮັບຊາບ.

ຫ່ໍຼຫຼອມຕົນເອງໃຫ້ກາຍເປັນສະ
ມາຊິກພັກທ່ີດີ ເພ່ືອສືບທອດພາ
ລະກິດຂອງພັກ.

ໃນພິທີ, ສະຫາຍ ຄຳໃບ 
ດຳລັດ ກຳມະການສູນກາງພັກ, 
ປະທານຄະນະກວດກາພັກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຫວນຄືນມູນເຊື້ອ
ຂະບວນປະຕິວັດ ແລະ ຄວາມ
ໝາຍສໍາຄັນຂອງວັນຊາດທີ 2 
ທັນວາ ອັນເປັນມູນເຊື້ອ ແລະ 
ໄຊຊະນະອັນຍ່ິງໃຫຍ່ໃນປະຫວັດ
ສາດແຫ່ງການຕໍ່ສູ້ຂອງຊາດ 
ແມ່ນວັນທ່ີປະຊາຊົນລາວບັນດາ
ເຜົ່າໄດ້ມີອິດສະລະພາບ ແລະ 
ເປັນເຈົ້າຂອງປະເທດຊາດຢ່າງ
ແທ້ຈິງ ທັງເປັນວັນແຫ່ງການ
ກ້າວສູ່ຍຸກສະໄໝໃໝ່ແຫ່ງການ
ສ້າງປະເທດລາວ ສັນຕິພາບ, ເອ
ກະລາດ, ປະຊາທິປະໄຕ, ເອກະ
ພາບ, ວັດທະນະຖາວອນ; ພ້ອມ
ນັ້ນ, ຍັງຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງບັນດາ
ເຫດການ ແລະ ໄຊຊະນະອັນຍິ່ງ
ໃຫຍ່ຂອງກອງທັບ ແລະ ປະຊາ
ຊົນລາວ ໃນຂະບວນການຕໍ່ສູ້ກູ້
ຊາດ, ຜົນສໍາເລັດຂອງການປະຕິ
ບັດ 2 ໜ້າທີ່ຍຸດທະສາດ ແຕ່ອະ
ດີດຈົນເຖິງປັດຈຸບັນ ທັງເນັ້ນ
ໜ້ັກໃຫ້ສືບຕ່ໍເສີມຂະຫຍາຍມູນ
ເຊື້ອວັນຊາດທີ 2 ທັນວາ ເຂົ້າ
ໃນການພັດທະນາປະເທດຊາດ. 
ຈາກນັ້ນ, ສະຫາຍ ປອ. ນາງ ສູນ
ທອນ ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ເຜີຍແຜ່ຊີ
ວິດ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວປະຕິ
ວັດຂອງປະທານ ໄກສອນ ພົມ
ວິຫານ ໂດຍຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງຜົນ
ງານອັນໃຫຍ່ຫຼວງ ແລະ ແບບ
ຢ່າງອັນດີເລີດຂອງປະທານ ໄກ
ສອນ ພົມວິຫານ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງ
ເນ້ັນໜັກໃຫ້ຕ້ັງໜ້າຮ່ໍາຮຽນເອົາ
ແບບຢ່າງອັນດີເລີດຂອງປະທານ 
ໄກສອນ ພົມວິຫານ ເພື່ອສືບ
ທອດພາລະກິດຂອງພັກໃນໄລ
ຍະໃໝ່ ໃຫ້ໄປເຖິງຈຸດໝາຍປາຍ
ທາງໃນເງື່ອນໄຂທີ່ສະພາບສາ
ກົນທີ່ມີທັງກາລະໂອກາດ ແລະ 
ສິ່ງທ້າທາຍທົດສອບ, ສົມທົບ
ກັບສະພາບພາຍໃນກໍມີຄວາມ
ຫຍຸ້ງຍາກບ່ໍໜ້ອຍ ແລະ ເພ່ືອເຮັດ
ຫຼ້ອນພາລະກໍາປະຫວັດສາດທີ່
ມອບໝາຍໃຫ້ນັ້ນ, ສະມາຊິກ
ພັກ, ພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາ
ຫຼວດ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ
ທົ່ວປະເທດ ຕ້ອງໄດ້ເພີ່ມທະວີ
ຄວາມສາມັກຄີເປັນຈິດໜ່ຶງໃຈ
ດຽວ ພ້ອມກັນບຸກບືນສູ້ຊົນເຮັດ
ໜ້າທີ່ວຽກງານທີ່ໄດ້ຮັບມອບ
ໝາຍໃຫ້ສໍາເລັດ, ໂດຍສະເພາະ
ແມ່ນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄາດ
ໝາຍສູ້ຊົນທີ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່
ຂອງພັກກາງສະໄໝທີ XI ຂອງ
ແຕ່ລະຂັ້ນວາງອອກ ໃນໄລຍະ

ຊາດ ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳ-ນໍາພາ
ຂອງພັກ, ຖືເອົາການສະເຫີຼມສະ
ຫຼອງວັນຊາດທີ 2 ທັນວາ ເປັນ
ການໂຄສະນາປຸກລະດົມນໍ້າໃຈ
ຮັກຊາດ, ເປັນເຈົ້າຕົນເອງ, ສ້າງ
ຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ວຍຕົນເອງ, 
ເສີມຂະຫຍາຍຄວາມສາມັກຄີ 
ແລະ ຍູ້ແຮງບົດບາດການນຳພາ
ຂອງພັກ; ເພື່ອລະນຶກເຖິງຄຸນ
ງາມຄວາມດີ, ຜົນງານອັນຍິ່ງ
ໃຫຍ່ຂອງປະທານ ໄກສອນ ພມົ
ວິຫານ ຜູ້ນຳທີ່ເຄົາລົບຮັກຂອງ
ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ທີ່ມີຕໍ່
ປະເທດຊາດ ແລະ ຮ່ຳຮຽນເອົາ
ແບບຢ່າງອັນດີງາມ ເພ່ືອເຝິກຝົນ

ທ້າຍສະໄໝໃຫ້ສໍາເລັດ, ສຸມໃສ່
ປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫງ່ຊາດ ແລະ 
ພ້ອມກັນເປັນເຈ້ົາການແກ້ໄຂວິ
ກິດການເສດຖະກິດທີ່ປະເທດ
ເຮົາພວມປະເຊີນຢູ່ ໃຫ້ເຂ້ົາສູ່ສະ
ພາບປົກກະຕິໂດຍໄວ ແລະ ເອົາ
ໃຈໃສ່ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ
ຂອງປະຊາຊົນ ໃຫ້ນັບມື້ນັບມີ
ຊີວິດການເປັນຢູ່ດີຂຶ້ນ.

ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ໄດ້ມີການ
ສະຫຸຼບຖອດຖອນບົດຮຽນການ
ຮັບໃຊ້ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ
ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງທ່ານ ນາງ ອຳໄພ
ວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ກຳມະການ
ສຳຮອງສູນກາງພັກ, ເລຂາທິການ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຜ່ານຮ່າງບົດ
ສະຫຼຸບຕີລາຄາຜົນສຳເລັດການ
ກະກຽມ ແລະ ດຳເນີນກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ໂດຍ
ຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ, 
ສາເຫດທີ່ພາໃຫ້ມີດ້ານດີ ແລະ 
ຂ້ໍຄົງຄ້າງ, ບົດຮຽນທ່ີຖອດຖອນ
ໄດ້, ແຜນວຽກຈຸດສຸມພາຍຫຼັງ
ສຳເລັດກອງປະຊຸມ, ແລະ ຄາດ
ຄະເນແຜນການກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 9 ຂອງ ສພຊ 
ຊດຸທ ີIX; ຈາກນັນ້, ບນັດາທ່ານ
ໃນກອງເລຂານຸການກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ກໍໄດ້ປະ
ກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຕ່ໍບົດສະຫຸຼບ
ດັ່ງກ່າວ ແລະ ລາຍງານໂດຍຫຍໍ້
ຂົງເຂດວຽກງານຂອງຕົນ.

ຕອນບ່າຍຂອງວັນດຽວ
ກັນ, ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ 
ໄຊຍະຈັກ ຍັງໄດ້ເປັນປະທານ
ກອງປະຊຸມກະກຽມການດຳເນີນ
ຊຳລະສະສາງລົດຂອງລັດຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊ່ິງທ່ານໄດ້ເຜີຍ
ແຜ່ດຳລັດວ່າດ້ວຍລົດຂອງລັດ 
ສະບັບເລກທີ 599/ລບ, ລົງວັນ
ທີ 29 ກັນຍາ 2021; ທ່ານ ນາງ 
ອຳໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ໄດ້
ເຜີຍແຜ່ແຈ້ງການຂອງກະຊວງ
ການເງິນ ສະບັບເລກທີ 0589/
ກງ, ລົງວັນທີ 15 ກຸມພາ 2024 
ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້
ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການສະສາງລົດ
ຂອງລັດ, ຄຳແນະນຳກ່ຽວກັບ
ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ລົດບໍ
ລິຫານຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 
0393/ກງ ແລະ ຂໍ້ຕົກລົງຂອງ
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ວ່າດ້ວຍການ
ສະສາງລົດຂອງລັດ ສະບັບເລກ
ທີ 169/ນຍ, ລົງວັນທີ 28 ທັນ
ວາ 2023. ການເຜີຍແຜ່ເອກະ
ສານວ່າດ້ວຍກາານຄຸ້ມຄອງ, ນຳ
ໃຊ້ ແລະ ສະສາງລົດຂອງລັດຄັ້ງ
ນີ້ ມີພະນັກງານບຳນານຂອງ 
ສພຊ ເຂົ້າຮ່ວມນຳ. 
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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-;opY,-;opY,
##  cvjo85h'cvjo85h'

madmkpmadmkp

XXg]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?g]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?
##  lP,shPolP,shPo

]t[kp]t[kp

g]njv'G  wfhzqovus^ug]njv'G  wfhzqovus^u

zq;g,p76j\bj' gfuomk'wxohevvd[+ladlyfcsj'\bj'muj
,u7qo,k0=rvoŝkpF /jkp-kpg]uj,dqh,38]q'wxmk'\hk c]h;
g]uj,8ah'9yfvtmy4ko c]h;3pog'yomujgxaos^Po]q'wxF /jkppy'
d=1kd0=rvo7ndao 9bj'dqh,38wx7nda[/jkp-kp c8j]k;dqh,]q'
wxŝkp3rf 9qogIaf.shglpl6o c]h;8qd]q'wx.o\v'ohec]h;
9q,ohe8kpD

z6hgxaozq;pY, c]t g;qhk0Bo7jvpM;jkG 3vladlyfvuŝu 0=spa'
dtwfh8k,oaho

7t8yg8nvo.97t8yg8nvo.9
##    fvdsphkfvdsphk  

f ;ao;aog;]kxjPocx' ]tf6dkoxjPowxgxao]t
f6\k; gsao0jk;c9h'g8nvo;jkvkdkf9tg1ao]q'.o
0v[g0fmqj;xtgmf lkgsf,k9kd7;k,dqffaovk
dkfg1ao9kdxtgmf9uoczj,kxqds5h, dP,czjocr
zhk85h, vq[v5jodkpk mjkogvup K l50trk[[+,u0kp mqj;wx
8k,shk' 9qj'rkdaoIadlkw;h dkp.9.shvq[v5jo vao3i
7krtpkfIhkp 9bj'wdg;Aosjk'\u  oAoc]h; K oAoc]h; K

f  \a'\a'lnry, ''z6hcmoxt-k-qoz6hcmoxt-k-qo'' wfhgfuomk',k
l6jlt[a[mu ______ g-yj'g]uj,8Qo9afry,,kc8j !) ,a'dvo !) ,a'dvo 
@W!@ @W!@ g4y'xaf95[ao l6jlkps6lkp8k-k;xt-k la'7q,
wfhIa[-q,,ks^kplt[a[ ,ugoNvsklk]t c]t s^kdŝkp
7=]e mujoeltg\udkog7njvows;;Pd'ko0v'ltrkcsj'
-kf ltrkxt-k-qo0ahoc0;' d=7n ll- c]t ll0 .omqj;
xtgmf gIaf.shrq'rujohv' oadvjkoma's^kp .o;q'dko
lnj,;o-qo djk;-q,p=phv' 0=lts^v'\bj'raodP,wfh c]t 
/kd0jk; 0=.sh-k;xt-k-yf.dh 8yf8k,7Qovjko8+wx 
mjkogvup Kmjkogvup K

dyocd'.sh-v,f6dhk' 7k7=,ao-ypkd
f6d,ao-y16j7hk'  dnoohe-y[+]q'

              ;kf;kf
    dt;u]k;    dt;u]k;

xu.\jg8nvolt8yxu.\jg8nvolt8y
# #  ອຳມະຕິ ທົດສະຣາຊ ອຳມະຕິ ທົດສະຣາຊ

j ເຂັມໂມງເລີຍລ່ວງຍ້າຍ   ມິເຄີຍນັ່ງລໍໃຜ
ໝູນໄປຕາມເວລາ    ກົດເກນການຕັ້ງ
ຈາກວັນເປັນຫລາຍມື້    ເດືອນ-ປີ-ສະຕະວັດ
ຄວາມຕາຍຫຍັບມໍ່ໃກ້    ດຶງຈ້ອງຈ່ອງເຮົາ ແທ້ໄດ!

j ບາງຄົນຈາຈົ່ມເວົ້າ    ວັນແຫ່ງເວລາ
ສັງວ່າໄວວາໝູນ     ຜ່ານໄປປານນ້ຳ
ຍັງບໍ່ທັນກະທຳສ້າງ    ຜົນງານດີເດັ່ນ
ອຶກດຽວພຽງຮັບຮູ້    ເວລາລ້ຳລ່ວງໄປ

j ປີເກົ່າກາຍຜ່ານພົ້ນ    ປີໃໝ່ມາແທນ
ໝູນວຽນວົນໄປມາ    ປ່ຽນແປງເລີງເລື້ອຍ
ບອກເຮົາມີສະຕິຮູ້    ວັນຄືນເດີນຜ່ານ
ຢ່າພຽງປະປ່ອຍລ້າ    ເມົາຫລິ້ນຢ່າງດຽວ

j ອັນໜຶ່ງປີໃໝ່ນີ້    ເຕືອນບອກຜົນງານ
ໜຶ່ງປີເລີຍກາຍເຮົາ    ເຮັດຫຍັງມາໄດ້
ອັນໃດຍັງຄົງຄ້າງ    ແຜນການຕັ້ງຕໍ່
ຂໍ້ດີເຕີມແຕ່ງສ້າງ    ອັບປີນັ້ນຫຼີກໄກ

j 2025 ແປປ່ຽນໃຫ້    ເຍືອງແວ່ນດູຕົວເອງເດີ
ຢ່າມົວເມົາສະຫຼອງ    ເຮີ່ນຳເບຍເຫຼົ້າ
ຂໍຈົ່ງເອົາຕົວຕັ້ງ     ການງານທຸ່ນທ່ຽງ
ມີສະຕິປີໃໝ່ນີ້     ຕົວເຈົ້າຊິປອດໄພ

j ປີໃໝ່ໃຫ້ສະຕິຕໍ່ຕັ້ງ    ເຍືອງຮຸ່ງດູຕົນ
ໄຝ່ດຳເນີນກຸສົນດີ    ໃສ່ໃຈກະທຳສ້າງ
ເດີນຕາມທາງຖືກຕ້ອງ    ນຳຊີວີດີເດັ່ນ
ເປັນກຳລັງສືບສ້າງ    ເມືອງບ້ານຈຶ່ງຮຸ່ງເຮືອງ ຊອບແລ້ວ!

ດັດສ້າງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງ
ສານເຄ່ືອນທ່ີ, ການເອົາຜູ້ຖືກຫາ
ມາຕັດສິນຢູ່ສານ ແລະ ການສົ່ງ
ປະເດັນ ຫຼື ຄໍາຕັດສິນໃຫ້ຄ້າຍ
ຄຸມຂັງ- ດັດສ້າງ ເພື່ອຮັບປະກັນ
ໃຫ້ມີຄວາມກົມກຽວຕາມຂັ້ນ
ຕອນຂອງກົດໝາຍ; 7. ບົດລາຍ
ງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານປະຈຳ
ປີ 2024 ແລະ ທິດທາງແຜນ
ການປະຈຳປີ 2025 ຂອງສະພາ
ປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ 
ຊຸດທີ II ແລະ ແຜນການເຄື່ອນ
ໄຫວພົບປະປະຊາຊົນ ແລະ ເຜີຍ
ແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊດຸທ ີIX ແລະ ສປນວ
ຊຸດທີ II; 8. ຮ່າງມະຕິຂອງກອງ
ປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນ ວ່າດ້ວຍ
ການດຳເນີນກອງປະຊຸມສະພາປະ 
ຊາຊົນ ແລະ ການລົງພົບປະຜູ້ມີ
ສິດເລືອກຕັ້ງ; 9. ຮ່າງຂໍ້ ຕົກລົງ

ວ່າດ້ວຍກອງທຶນຄຸ້ມຄອງໄພພິ
ບັດນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ. 

ກອງປະຊຸມຍັງຈະໄດ້ຮັບ
ຟັງ: 1. ບົດລາຍງານກ່ຽວ ກັບ
ວທິກີານ ຫຼ ືມາດຕະການແກໄ້ຂ
ໃຫ້ຖືກ ຕ້ອງຕາມກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການປະຕິບັດຄໍາຕັດສິນ
ຂອງສານ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ
ຄໍາຕັດສິນຂອງສານທີ່ຄ້າງປະຕິ
ບັດຫຼາຍປີ; ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບວິທີການແກ້ໄຂກໍລະນີຜູ້ຖືກ
ປະຕິບັດຄໍາຕັດສິນຂອງສານ ໄດ້
ເອົາຕົວຫຼົບຫຼັກ ຫຼື ຫຼົບໜີ ເພື່ອ
ໃຫ້ຄໍາຕັດສິນຂອງສານໄດ້ຮັບ
ການປະຕິບັດຖືກຕ້ອງ, ຄົບຖ້ວນ, 
ທົ່ວເຖິງ ແລະ ທັນເວລາ; 2. 
ການປະກອບຄຳເຫັນຂອງອົງ
ການແນວລາວສ້າງຊາດ ນວ 
ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກ
ງານຂອງສະພາປະຊາຊົນນະຄອນ
ຫຼວງ; 3. ບົດລາຍ ງານການປະ
ເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນ
ດານິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ທ່ີ ສປນວ 
ໄດ້ຮັບຮອງ ຈຳນວນ 2 ສະບັບ
ຄື: ຂໍ້ ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າຄອງ

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ວ່າດ້ວຍ
ການປະເມີນລາຄາທ່ີດິນທ່ົວນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ສະບັບເລກ
ທີ 142/ຈນວ, ລົງວັນທີ 26 
ກຸມພາ 2021 ແລະ ຂໍ້ຕົກລົງ
ຂອງທ່ານເຈ້ົາຄອງນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ ວ່າດ້ວຍການພັດທະນາ 
ແລະ ຄຸ້ມຄອງເຂດສະຫງວນ
ຄອງນໍ້າວຽງ ຈັນ, ສະບັບເລກທີ 
0966/ຈນວ, ລົງວັນທີ 11 ພະ
ຈິກ 2019; 4. ການລາຍງານ, 
ຊີ້ແຈງບັນຫາສໍາຄັນຕ່າງໆຂອງ
ນະຄອນຫຼວງ ເປັນຕົ້ນ: 1) ການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ 
ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງ
ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການ
ເງິນ ທີ່ຕິດພັນກັບການກຳນົດ
ແຜນວຽກຈຸດສຸມ, ບຸລິມະສິດ 
ເພື່ອຈັດຕັ້ງວາ ລະແຫ່ງຊາດດັ່ງ
ກ່າວ ເຂ້ົາໃນແຜນພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງ ົບ
ປະມານ ຂອງທ້າຍສະໄໝຮອດ
ປີ 2025; 2) ມາດຕະການຄຸ້ມ
ຄອງ ແລະ ຕ້ານການຮ່ົວໄຫຼຂອງ
ລາຍຮັບງບົປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ 

ແຜນການຈັດສັນເງນິເກີນແຜນ
ປ ີ2024; 3) ການປະຕບິດັມາດ
ຕະການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ
ທາງດ້ານເສດຖະກີດ ໃຫ້ແກ່
ພະນັກງານລັດ, ທະຫານ, ຕຳ 
ຫຼວດ; 4) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການ
ແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານ
ເສດຖະກິດ-ການເງິນ ກ່ຽວກັບ
ການສົ່ງເສີມການຜະລິດສິນຄ້າ
ພາຍໃນ, ການກຳນົດໂຄງປະກ
ອບລາຄາສິນຄ້າ ແລະ ການເຂົ້າ
ຫາແຫ່ຼງທຶນສ່ົງເສີມວິສາຫະກິດ
ຂະໜາດນ້ອຍ-ຂະໜາດກາງ; 
5) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະ
ແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂ
ບັນຫາຢາເສບຕິດຢູ່ ນວ; 6) 
ການຄຸ້ມ ຄອງການນຳເຂົ້າສິນ
ຄ້າທ່ີມີສານຕ້ັງຕ້ົນປະເພດຢາເສບ
ຕິດ ເປັນຕົ້ນ: ຢາສູບໄຟຟ້າ, ກາ
ເຟປາຕີ້ຄໍລາເຈນ, ປຸມເປົ້າ ແລະ 
ອື່ນໆ; 7) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ໂຄງການຂົນສ່ົງແບບຍືນຍົງໃນ
ຕົວເມືອງ ນວ (ລົດເມດ່ວນ 
BRT); ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍຜັງເມືອງ ແລະ 
ແຜນຜງັເມອືງ ສະບບັທ ີIII ຂອງ 
ນວ ໄປຄຽງຄູ່ກັບການຈັດສັນ
ຄວາມບ່ໍເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ
ໃນສັງຄົມ; 9) ການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດໂຄງ ການກໍ່ສ້າງຂະຫຍາຍ 
ນໍ້າປະປາຈີນາຍໂມ້ ແລະ ທໍ່ສົ່ງ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ທີ່ນໍາໃຊ້
ເງນິກູ້ຢືມຈາກລັດຖະບານຍ່ີປຸ່ນ; 
10) ມາດຕະການໃນການຄຸ້ມ
ຄອງການຂຸດຄົນ້ແຮທ່າດຢູ່ ນວ 
ຕິດພັນກັບການນໍາໃຊ້ງບົປະມານ
ພັດທະນາທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ພັດທະ
ນາຊຸມຊົນ; 11) ສະພາບການ
ສຶກ ສາໃນ ນວ ທີ່ຕິດພັນກັບ
ການປະລະການຮຽນຂອງນັກ 
ຮຽນໃນຊັ້ນມໍຕົ້ນ ແລະ ມໍປາຍ 
ປະຈຳສກົປ ີ2023-2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນການປະຈຳສົກປີ 
2024-2025.   

ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງຈະ
ໄດ້ຮັບຟັງການຊ້ີແຈງບາງບັນຫາ
ພົ້ນເດັ່ນທີ່ ສສຊ ແລະ ສສນວ 
ຍົກຂຶ້ນ ຫຼື ຊັກຖາມໃນກອງປະ
ຊມຸ ຈາກອງົການປກົຄອງ, ສານ
ປະຊາຊົນ, ອົງການໄອຍະການ
ປະຊາຊົນ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວ
ຂອງຕື່ມອີກ.

ຄະນະເລຂາທິການ ສປນວ 
ໄດ້ຈັດຕັ້ງໜ່ວຍຮັບຄຳຄິດຄຳ
ເຫັນ ແລະ ຄຳສະເໜີໂດຍກົງ
ຂອງປະຊາຊົນຊາວນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ ຜ່ານໂທລະສັບສາຍດ່ວນ 
ໝາຍເລກ: 1156 ຫຼ ືໝາຍເລກ
ໂທລະສັບ 021 260251 
260242 (ໃນໂມງລັດຖະການ) 
ເຊ່ິງເລ່ີມເປີດຮັບນັບແຕ່ມ້ືນ້ີເປັນ
ຕົ້ນໄປ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

dv'xt-5,dv'xt-5,DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 7)
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(Xinhua) - ທ່ານ ຮາຣ໌
ຊານາ ນານາຢັກກາຣາ (Har-
shana Nanayakkara) ລັດ
ຖະມົນຕີ ກະຊວງຍຸຕິ ທຳ ສີ ລັງກາ 
ກ່າວ ຕ່ໍ ລັດຖະສະພາ  ເມ່ືອວັນພຸດ
 ທີ 04 ທັນວາຜ່ານມາວ່າ ຮ່າງ 
ກົດໝາຍ ສຳຄັນ 3 ສະບັບ  ທີ່ມີ
ຈຸດປະສົງເພ່ືອ ກູ້ຄືນ ຊັບ ສິນ ທ່ີ ຖືກ
 ລັກ, ສະກັດ ກ້ັນ ອາຊະຍາ ກຳ ທາງ 
ການ ເງນິ,  ແລະ  ປົກ ປ້ອງ ສິດ ຂອງ
 ເຈົ້າ ໜີ້  ແລະ ລູກ ໜີ້  ຈະ ຖືກສະ
ເໜີ ຕ່ໍ ລັດຖະສະພາ ໃນ ຕ້ົນໄຕມາດ
ທຳອິດຂອງປີໜ້າ ເຊິ່ງລວມມີ 
ຮ່າງ ກົດໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍລາຍໄດ້
ຈາກ ການ ກ່ໍ ອາ ຊະ ຍາ ກຳ, ຮ່າງ ກົດ
ໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ ການ ຊ່ວຍເຫຼືອ, 
ການ ຟ້ືນ ຟູ  ແລະ ການ ລ້ົມ ລະລາຍ,  
ແລະ ການ ປັບປຸງ ກົດໝາຍ ວ່າ 
ດ້ວຍ ການ ກວດສອບ; ທ່ານ ກ່າວ 
ວ່າ: ຮ່າງ ກົດໝາຍ ທັງ 3 ສະບັບ
 ນີ້  ຈະ ເພີ່ມ ທະວີ ຄວາມ ສາມາດ 
ຂອງ ປະ ເທດ ໃນ ການ ຕິດຕາມ  
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ແລະ ກູ້ຄືນ  ຊັບ ສິນ ທ່ີ ຖືກ ລັກ, ຂະ 
ນະດຽວກັນ ກໍ ຍົກລະດັບ ມາດ
ຕະການ ປ້ອງ ກັນ ອາຊະຍາ ກຳ ທາງ 
ການ ເງິນ.

ນອກຈາກນັນ້, ການສະ
ເໜີປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ກວດສອບ ແນໃສ່ເພີ່ມຄວາມ
ເຊື່ອໝັ້ນຂອງເຈົ້າໜີ້ ແລະ ປົກ
ປ້ອງສິດຂອງລູກໜ້ີໃຫ້ດີຂ້ຶນ ເຊ່ິງ
ຈະເຮັດໃຫ້ລະບົບການເງນິມີຄວາມ
ຍຸຕິທຳ ແລະ ໂປ່ງໃສຫຼາຍຂຶ້ນ.

ທ່ານລັດຖະມົນຕີ ນານາ
ຢັກກາຣາ ກ່າວວ່າ “ບັນດານິຕິ

ກຳເຫ່ົຼານ້ີ ມີຄວາມສຳຄັນຢ່າງຍ່ິງ
ຕໍ່ການເສີມສ້າງຄວາມສົມບູນ
ຂອງລະບົບການເງິນຂອງພວກ
ເຮົາ, ສະໜັບສະໜູນຄວາມໝ້ັນ
ຄົງທາງເສດຖະກິດ, ແລະ ຮັບ
ປະກັນວ່າທັງເຈົ້າໜີ້ ແລະ ລູກ
ໜີ້ ໄດ້ຮັບການປະຕິບັດຢ່າງຍຸຕິ
ທຳ” ທ່ານ ກ່າວຕື່ມ ວ່າ, ລັດຖະ
ບານ ພວມ ດຳ ເນີນ ບັນດາ ບາດ
ກ້າວ ທ່ີ ສຳຄັນ  ແນ ໃສ່ ສ້າງ ຄວາມ 
ເຂັ້ມ ແຂງ ດ້ານ ກົດໝາຍ  ແລະ 
ພື້ນຖານ ເສດຖະກິດ ຂອງ ສີ ລັງ
ກາ ໃນ  ປີໜ້າ.

ລັດຄວີນສ໌ແລນ ທີ່ຕັ້ງ
ຢູ່ທາງພາກຕາເວັນອອກສຽງ
ເໜືອຂອງປະເທດອົດສະຕຣາລີ  
ອອກ ກົດໝາຍໃຫ້ເດັກ ທີ່ ມີ ອາ 
ຍຸຕັ້ງແຕ່ 10 ປີ  ຕ້ອງຮັບ ໂທດ 
ຕິດ ຄຸກ ເທົ່າ ກັບ ຜູ້ ໃຫຍ່, ເຖິງວ່າ
ຈະຈໍາກັດຢູ່ໃນກໍລະນີຮ້າຍແຮງ
ກໍຕາມ.

 (AFP) - ກົດ ໝາຍ ສະ
ບັບນີ້ ໄດ້ ຮັບ ການ ອະ ນຸ ມັດ ຈາກ
 ສະ ພາແຫ່ງລັດ ເມື່ອ ວັນ ພະຫັດ
ທີ 12 ທັນ ວາຜ່ານມາ, ກຳນົດ 
ວ່າ  ເດັກ ທີ່ ມີ ອາ ຍຸຕັ້ງແຕ່ 10 ປີ 
ຂຶ້ນ ໄປ ຈະ ປະ ເຊີນ ກັບ ການ ລົງ 
ໂທດ ຕິດ ຄຸກເທົ່າ ກັບ ຜູ້ ໃຫຍ່ 
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 ຫາກ  ກະ ທໍາ ຜດິຮາ້ຍ ແຮງ  13 ຄະ
ດີ ເຊ່ັນ: ການຄາດຕະກໍາ, ການຂ້າ
ຄົນຕາຍໂດຍບ່ໍເຈດຕະນາ, ການ
ປະທະກັນທ່ີຜິດກົດໝາຍທ່ີເຮັດ
ໃຫ້ເສຍຊີວິດ, ການທໍາຮ້າຍຮ່າງ
ກາຍຈົນໄດ້ຮັບບາດເຈັບສາຫັດ, 
ການທໍາຮ້າຍຮ່າງກາຍທ່ີຮຸນແຮງ,
ການເຮັດໃຫ້ບາດເຈັບ, ການງດັ
ເຂ້ົາເຮືອນຄົນ ແລະ ທຸລະກິດ ເພ່ືອ
ລັກເຄື່ອງຂອງ, ການຂັບຂີ່ຍານ
ພາຫະນະໂດຍປະໝາດ.

ທ່ານ ເດວິດ ຄຣິຊາຟູນ
ລີ (David Crisafulli) ນາຍົກ
ລັດຖະມົນຕີລັດຄວີນສ໌ແລນ 
ກ່າວວ່າ ກົດໝາຍດັ່ງກ່າວເປັນ

ການຕອບໂຕ້ຕ່ໍວິກິດການອາຊະ
ຍາກຳຂອງໄວໜຸ່ມຢ່າງຈິງຈັງ
ເປນັຄັງ້ທຳອດິ ເພືອ່ ຟືນ້ ຟ ູຄວາມ
 ປອດ ໄພ ໃນ ທ້ອງ ຖິ່ນ ລວມທັງ
ໃຫ້ຜູ້ກະທໍາຜິດຮັບຜົນຂອງການ
ກະທໍາຂອງຕົນ ແລະ ໃຫ້ຄວາມ
ສໍາຄັນກັບສິດທິຂອງຜູ້ເຄາະຮ້າຍ 
ຫັຼງ ຈາກ ຂ້ໍ ມູນ ຫ້ຼາ ສຸດ ລະບຸ ວ່າ ຈຳ
ນວນຜູ້ກະທຳຜິດທີ່ເປັນເດັກອາ
ຍຸ 10-17 ປີ ໃນລັດ ເພີ່ມຂຶ້ນ 
6% ເມື່ອທຽບເປັນລາຍປີ ຫຼື 
10,878 ຄົນ ໃນຮອບ 12 
ເດືອນ ຈົນເຖິງວັນທີ 30 ມິຖຸ
ນາປີຜ່ານມາ.

ລັດຖະສະພາເມັກຊິກ ອະ
ນຸມັດການປະຕິຮູບລັດຖະທໍາມະ
ນູນ ທີ່ຫ້າມການຜະລິດ, ການ  
ຈຳໜ່າຍ  ແລະ ການຂາຍຢາສູບ
ໄຟຟ້າ ຖືເປັນການປາບປາມຢ່າງ
ກວ້າງຂວາງຍິ່ງຂ້ຶນຕໍ່ອຸປະກອນ
ທ່ີໄດ້ຮັບການສ່ົງເສີມວ່າເປັນອັນ
ຕະລາຍໜ້ອຍກວ່າການສູບຢາ
ແບບທົ່ວໄປ”.

(AFP) - ເມື່ອ ວັນ ທີ 12 
ທັນ ວາຜ່ານມາ,  ສະ ພາ ສູງ ຂອງ 
ເມັກ ຊິ ກ  ມີ ມະຕິ ສະໜັບສະໜູນ
ຢ່າງ ລົ້ນ ເຫຼືອຕໍ່ ຮ່າງ ກົດໝາຍ ທີ່ 
ລັດຖະບານ ສະ ເໜີ  ພາຍຫຼັງ ໄດ້ 
ຮັບ ການ ອະນຸມັດ ຈາກ ສະພາ ຜູ້ 
ແທນປະຊາຊົນໜ່ຶງອາທິດກ່ອນ
ໜ້າ, ເຊິ່ງ ການ ປະຕິຮູບ ລັດຖະ
ທຳ ມະນູນ ຕ້ອງ ໄດ້ ຮັບ ການ ອະ
ນຸມັດ ຈາກ ລັດຖະສະພາ  ທັງ 32 
ລັດ ຂອງ ປະ ເທດ ຈຶ່ງຈະ ມີ ຜົນ 
ສັກສິດ ຢ່າງ ເປັນ ທາງ ການ.

ຮ່າງ ກົດໝາຍ ດັ່ງກ່າວ  
ໄດ້  ຫ້າມ ຢາ ສູບໄຟຟ້າ ລວມທັງ
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ຢາສູບໄຟຟ້າ ແບບໃຊ້ແລ້ວຖິ້ມ 
ແລະ ຍັງຫ້າມການໃຊ້ຢາເຟັນ
ທານິນ (fentanyl) ຢ່າງຜິດກົດ
ໝາຍ ເຊິ່ງເປັນຢາແກ້ປວດທີ່ມີ
ລິດຮຸນແຮງ; ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ບັນ
ດາຜູ້ຂາຍຢາສູບໄຟຟ້າ ເຕືອນວ່າ 
ຮ່າງ ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຈະເຮັດ
ໃຫ້ຕະຫຼາດຢາສູບໄຟຟ້າ ເຂົ້າສູ່
ຕະຫຼາດທີ່ຜິດກົດໝາຍ.

“ມີຜູ້ບໍລິໂພກຜະລິດຕະ
ພັນເຫ່ົຼານ້ີເກືອບ 2 ລ້ານຄົນ ແລະ 
ດ້ວຍການຫ້າມການຄ້າຂາຍ... 
ແມ່ນການມອບຕະຫຼາດນ້ີໃຫ້ຕະ
ຫຼາດມືດ” ທ່ານ ເຄົາເຕມັອກ ຣິ
ເວຣາ (Cuauhtemoc Rivera) 
ປະທານພັນທະມິດພ່ໍຄ້າຂະໜາດ
ນ້ອຍແຫ່ງຊາດ ກ່າວກັບເຄືອ
ຂ່າຍໂທລະພາບ Milenio.

ເມື່ອປີ 2020, ລັດຖະ
ບານໃນສະໄໝປະທານາທິບໍດີ 
ອັນເດຣສ ມານູເອວ ໂລເປຊ 
ໂອບຣາດໍ (Andres Manuel 
Lopez Obrador) ໄດ້ອອກລັດ

ຖະບັນຍັດຫ້າມການຂາຍຢາສູບ
ໄຟຟ້າໃນປະເທດ, ແຕ່ໃນປີຕ່ໍມາ, 
ສານສູງສຸດໄດ້ຕັດສິນວ່າ ການ
ຫ້າມດັ່ງກ່າວ “ຂັດຕໍ່ລັດຖະທໍາ
ມະນູນ”.

ຫຼາຍ ປະ ເທດ ໃນ ທ່ົວ ໂລກ  
ໄດ້ ໃຊ້ ມາດ ຕະການ ຕ່າງໆ ເພື່ອ 
ຄວບ ຄຸມ ຢາສູບໄຟຟ້າ, ໂດຍໃຫ້
ເຫດຜົນວ່າ ນິໂກຕິນ ທີ່ຢູ່ໃນ ຢາ 
ສູບ ໄຟຟ້າ ເສບ ຕິດ ໄດ້ ຢ່າງ ງ່າຍ 
ດາຍ ແລະ ຜົນກະທົບຕ່ໍສຸຂະພາບ
ຂອງປະຊາຊົນໃນໄລຍະຍາວ ຍັງ
ບໍ່ເປັນທີ່ຮູ້ຈັກຢ່າງຊັດເຈນ.

ອິນເດຍ ແລະ ສິງກະໂປ 
ໄດ້ສັ່ງຫ້າມຢາສູບໄຟຟ້າ ແລະ
ໃນປີນ້ີ ຮົງກົງ ກໍໄດ້ປະກາດແຜນ
ການຫ້າມຢາສູບໄຟຟ້າທຸກປະ
ເພດເຊັ່ນກັນ; ຂະນະ ດຽວ ກັນ, 
ອັງກິດ  ແລະ ຝຣັ່ງ  ໄດ້ ວາງ ມາດ
 ຕະການ ຫ້າມ ໃຊ້ ຢາສູບໄຟຟ້າ
 ແບບໃຊ້ແລ້ວຖິ້ມ.

(Xinhua) - ວັນ ອັງຄານ
 ທີ 10 ທັນວາຜ່ານມາ, ປະທາ
ນາທິບໍດີ ໂປ ໂລຍ ອັນເດຣຈ ດູ
ດາ (Andrzej Duda)  ໄດ້ ລົງ 
ນາມ ໃນ ກົດໝາຍ ເພ່ືອຄົງ ລາຄາ
ໄຟຟ້າ ສຳລັບ ຄົວ ເຮືອນ ໄວ້ທ່ີ 500 
ຊລໍຕີ (zloty)  ໂປ ແລນ (ປະມານ 
123.6  ໂດ ລາ ສະຫະລັດ) ຕໍ່ ເມ 
ກາ ວັດ  ໂມງ (MWh)  ໄປ ຈົນ 
ຮອດ ທ້າຍ ເດືອນ ກັນຍາ 2025, 
ຕາມ ຖະ ແຫຼ ງການຈາກສຳນັກ

xtmkokmy[=fu3x3]p ]q'ok,dqf\kpxtmkokmy[=fu3x3]p ]q'ok,dqf\kp
shk,0Bo]k7kw22hk9qoIvfgfnvodaopkshk,0Bo]k7kw22hk9qoIvfgfnvodaopk  20252025

ງານ ປະທານາທິບໍດີ.
ພາຍໃຕ້ກົດໝາຍໃໝ່, 

ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ 
ໜ່ວຍງານທີ່ລະອຽດອ່ອນບາງ
ແຫ່ງ ຈະໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ
ຈາກລາຄາໄຟຟ້າທີ່ກຳນົດໄວ້ທີ່ 
693 ຊລໍຕີ/ເມກາວັດໂມງ ຈົນ
ຮອດທ້າຍເດືອນມີນາ 2025, 
ມາດຕະການນີ້ຄາດວ່າຈະມີຄ່າ
ໃຊ້ຈ່າຍເພີ່ມຕື່ມ 150 ລ້ານຊລໍ
ຕີ; ກົດໝາຍດັ່ງກ່າວຍັງກຳນົດ

ໃຫ້ຜູ້ຂາຍໄຟຟ້າ ຕ້ອງຍ່ືນຄຳຮ້ອງ
ຂໍປັບອັດຕາຄ່າ ໄຟຟ້າ ຕໍ່ປະທານ
ສຳນັກງານຄວບຄຸມ  ພະລັງງານ 
ພາຍໃນວນັທ ີ30 ເມສາ 2025.

ລັດຖະບານຄາດຄະເນວ່າ 
ມູນຄ່າທັງໝົດໃນການຄຸ້ມ ຄອງ
ລາຄາໄຟຟ້າໃນຄົວເຮືອນຮອດ
ວັນທີ 30 ກັນຍາ 2025 ຈະມີ
ເຖິງ 3.732 ຕື້ຊລໍຕີ.

(1 ຊລໍຕີ = 0.25 ໂດ
ລາສະຫະລັດ)
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ເມື່ອ ວັນ ທີ 21 ພະຈິກ
ຜ່ານມາ, ສະພາ ແຫ່ງ ຊາດ  ໄດ້ ຮັບ
ຮອງ ເອົາ ກົດໝາຍ ສະບັບສົມບູນ 
ໂດຍເພ່ີມໂທດສໍາລັບການຄອບ
ຄອງ ແລະ ການຄ້າອາວຸດປືນທີ່
ບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ.

ໂທດຕິດຄຸກຕ່ຳສຸດສຳ
ລບັຜູທ້ີພ່ບົເຫນັວ່າຖ,ື ຊື ້ຫຼ ືຄອບ
ຄອງອາວຸດປືນ ຈະເພ່ີມຂ້ຶນຈາກ 
1 ເປັນ 2 ປີ, ໃນຂະນະທີ່ໂທດ
ສູງສຸດຈະເພີ່ມຂຶ້ນຈາກ 3 ເປັນ 
4 ປີ; ນອກ ນີ້,  ຍັງ ໄດ້ ວາງ ມາດ 
ຕະການ ລົງ ໂທດ ຢ່າງ ຮຸນ ແຮງ ຕໍ່ 
ຜູ້ ທ່ີ ນຳ ເຂ້ົາ ຫືຼ  ຄ້າຂາຍ ອົງປະກອບ
ທີ່ສໍາຄັນຂອງ ອາວຸດ ປືນ  ເຊັ່ນ: 
ເລົາປືນ, ສະໄລ້ ຫຼື  ເຂັມ ຍິງ ດ້ວຍ
ການລົງໂທດຕິດຄຸກແຕ່ 5-12 ປີ.

ນອກຈາກນັ້ນ, ການປະ
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ໝາດຊ້ໍາແລ້ວຊ້ໍາອີກໃນຮູບແບບ
ການສູນເສຍ ຫຼື ຖືກລັກອາວຸດ
ປືນ 3 ຄັ້ງ ຈະເຮັດໃຫ້ຜູ້ກ່ຽວ
ຖືກຖອນໃບອະນຸຍາດ; ບຸກຄົນ
ເຫຼົ່ານີ້ຈະຖືກຫ້າມບໍ່ໃຫ້ຍື່ນຄໍາ
ຮ້ອງຂໍໃບອະນຸຍາດໃໝ່ເພ່ືອເປັນ
ເຈົ້າຂອງ ຫຼື ຖືອາວຸດປືນ ເປັນ
ເວລາ 5 ປີ.

ເຫດການ ທີ່ ກ່ຽວ ຂ້ອງ 
ກັບ ປືນ ຂອງ ບຸກຄົນ, ສ່ວນ ໃຫຍ່ 
ແມ່ນ ບ່ໍ ມີ ໃບ ອະນຸຍາດ,  ເຮັດ ໃຫ້ 
ມີ ຜູ້ ເສຍ ຊີວິດ ທັງ ໝົດ 2,500 
ຄົນ ໃນຕວັກກີເມື່ອ ປີ ຜ່ານມາ, 
ອີງ ຕາມ ການ ລາຍ ງານ ທີ່ ຈັດທຳ 
ໂດຍ NGO.

ລາຍ ງານໄດ້ ຍົກ ໃຫ້ ເຫັນ
 ວ່າ ໃນຈໍານວນປືນຫຼາຍກວ່າ 40 
ລ້ານກະບອກໃນຕວັກກີ, ມີພຽງ

ແຕ່ 4 ລ້ານກະບອກເທົ່ານັ້ນທີ່
ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ, ໂດຍທຸກໆ 2 
ຄົນ ມີປືນຢູ່ໃນຄອບຄອງ; ໃນ 
ຈຳນວນ ປືນ ທ່ີ ບ່ໍ ໄດ້ ຮັບ ອະນຸຍາດ
 ປະມານ 36 ລ້ານ ກະບອກ , ເຫດ
ການ ຄວາມຮຸນແຮງ ດ້ວຍ  ອາວຸດ
ປືນ ເພີ່ມ ຂຶ້ນ 5%  ທຸກໆ ປີ. 

ບົດ ລາຍ ງານ ເນັ້ນ ໜັກ
 ວ່າ  ເຈົ້າ ຂອງ ປືນສ່ວນໃຫຍ່ ແມ່ນ
ກຸ່ມໄວ ໜຸ່ມ, ໂດຍ  70% ຂອງ 
ເຈົ້າ ຂອງ ປືນ  ມີ ອາຍຸ ຕ່ຳ ກວ່າ 40 
ປີ; ຜູ້ໃຫຍ່ໃນໄວອາຍຸປະມານ
25 ປີ ແມ່ນຜູ້ໃຊ້ຕົ້ນຕໍ, ການຂ້າ
ຕົວຕາຍທ່ີກ່ຽວຂ້ອງກັບປືນແມ່ນ
ເພ່ີມຂ້ຶນ, ເປັນສາເຫດອັນດັບ
ສອງຂອງການຂ້າຕົວຕາຍໃນກຸ່ມ
ໄວຮຸ່ນ.

(Kyodo News) - ຍີ່
ປຸ່ນເລ່ີມລົງໂທດທາງອາຍາການ
ນຳໃຊ້ກັນຊາ ແລະ tetrahy-
drocannabinol (THC) ສານ
ເຄມີທ່ີເປັນພິດທາງຈິດທ່ີພົບເຫັນ
ຢູ່ໃນພືດ, ເນື່ອງຈາກກົດໝາຍ
ສະບັບປັບປຸງໄດ້ມີຜົນບັງຄັບໃຊ້
ໃນວັນພະຫັດທີ 12 ທັນ ວາຜ່ານ
ມາ, ທ່າມກາງຄວາມກັງວົນທີ່
ເພີ່ມຂ້ຶນກ່ຽວກັບການຕິດຢາ
ເສບຕິດຂອງໄວໜຸ່ມ.

ເຖິງແມ່ນວ່າການຄອບ
ຄອງ, ການໂອນ ແລະ ການປູກ 
ກັນຊາ ແລະ THC ໄດ້ຖືກຫ້າມ
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ໃນຍ່ີປຸ່ນແລ້ວ; ແຕ່ກົດໝາຍປັບ
ປຸງໃໝ່ຈະຈັດປະເພດກັນຊາ ແລະ
THC ເປັນຢາເສບຕິດ ແລະ ຫ້າມ
ນຳໃຊ້ເຊັ່ນດຽວກັນ, ຜູ້ລະເມີດ
ຈະຖືກລົງໂທດຕິດຄຸກສູງສຸດ 7 ປີ.

ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຍັງ
ເຮັດໃຫ້ຜະລິດຕະພັນທາງການ
ແພດທີ່ໃຊ້ສານສະກັດຈາກກັນ
ຊາ ທີ່ໄດ້ຮັບການພິສູດວ່າມີປະ
ສິດທິພາບ ແລະ ປອດໄພ ຖືກ
ຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ.

ກະຊວງ ສາທາລະນະ ສຸກ,  
ແຮງ ງານ  ແລະ ສະ ຫວັດ ດີ ການ  
ກ່າວ ວ່າ: ໃນປີ 2023 ມີຜູ້ຖືກ

ສືບສວນໃນຄະດີອາຍາທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງກບັກນັຊາ ເຖງິ 6,703 ຄນົ 
ເຊ່ິງເປັນສະຖິຕິສູງສຸດໃນຍ່ີປຸ່ນ, 
ລ່ືນກາຍຈໍານວນຄະດີທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ
ກັບຢາບ້າເປັນຄັ້ງທຳອິດ, ໂດຍ 
70%  ຂອງ ຄະດີ  ກ່ຽວ ຂ້ອງ ກັບ
ຜູ້ ທີ່ ມີ ອາຍຸ ຕ່ຳ ກວ່າ 30 ປີ; ການ
ສໍາຫຼວດທ່ົວປະເທດໄດ້ດໍາເນີນ
ໃນປີດຽວກັນໂດຍກຸ່ມຄ້ົນຄວ້າ
ຂອງກະຊວງ, ປະເມີນ ວ່າ  ມີ ຜູ້ ໃຊ້  
ກັນ ຊາ ປະມານ 200,000 ຄົນ 
ເມື່ອປີຜ່ານມາ.

(Xinhua) - ທ່ານ ອະ
ໂສກາ ຊາປຸມານ ຣັນວາລາ 
(Asoka Sapumal Ranwala) 
ປະທານ ລັດຖະສະພາ ສີ ລັງກາ ລາ
ອອກ ຈາກ ຕຳ ແໜ່ ງເມ່ືອວັນສຸກ 
ທີ 13 ທັນວາ ຜ່ານມາ,  ໃນ ຂະ
ນະ ທ່ີ ມີ ການ ໂຕ້ ຖຽງ ກ່ຽວ ກັບ ວຸດ
 ທິ  ການ ສຶກສາ.

ກ່ອນ ໜ້າ ນີ້, ພັກ ຝ່າຍ 
ຄ້ານ ໄດ້ ກ່າວ ຫາ ປະ ທານ ລັດຖະ
ສະພາ ວ່າ  ເວ້ົາ ຕົວະ ກ່ຽວ ກັບ ການ
ສຳເລັດການ ສຶກສາ ລະດັບປະ ລິນ
 ຍາ ເອກ ຈາກ ມະ ຫາ ວິ ທະ ຍາ ໄລ
 ຍີ່ ປຸ່ນ.

ໃນຖະແຫຼງການ, ທ່ານ 
ຣັນວາລາ ໄດ້ຊີ້ແຈງວ່າບໍ່ເຄີຍ
ຕົວະກ່ຽວກັບພື້ນຖານການສກຶ
ສາຂອງຕົນ,  ແຕ່  ຍອມຮັບ ວ່າ ປັດ
ຈຸ ບັນ ນີ້ ຍັງ ບໍ່ ມີ ຫຼັກ ຖານທາງ ເອ
ກະສານ ເພ່ືອຢ້ັງ ຢືນ ຜົນ ການ ຮຽນ ; 
ທ່ານກ່າວວ່າ ຕົນໄດ້ຮັບປະລິນ
ຍາເອກຈາກສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ
ທີ່ຂ້ຶນກັບມະຫາວິທະຍາໄລວາ
ເຊດະ (Waseda) ໃນປະເທດ
ຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ຫວັງວ່າ ຈະໄດ້ຮັບ
ໃບປະກາດປະລິນຍາໃນອະນາ
ຄົດ. “ຢ່າງ ໃດ ກໍ ຕາມ ເນື່ອງຈາກ
ຄວາມສັບສົນທີ່ເກີດຂ້ຶນກ່ຽວ
ກັບບັນຫານີ້ ແລະ  ເພື່ອບໍ່ ໃຫ້ ຜູ້ 
ທີ່ ໄວ້ ວາງ ໃຈ  ແລະ  ລົງ ຄະ ແນນ 
ສຽງ ໃຫ້ ລັດ ຖະ ບານ ນີ້  ອັບ ອາຍ, 
ຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງໄດ້ຕັດສິນໃຈລາ
ອອກຈາກຕຳແໜ່ງປະທານລັດ
ຖະສະພາເປັນການຊົ່ວຄາວ” 

xtmko]af4tltrklu]a'dk]kvvdxtmko]af4tltrklu]a'dk]kvvd
mjk,dk'dko38h4P'g]njv';5fmydkolbdlkmjk,dk'dko38h4P'g]njv';5fmydkolbdlk

ທ່ານກ່າວ.
ການ ລາ ອອກ ດັ່ງກ່າວ 

ເກີດ ຂ້ຶນ ໃນ ຂະ ນະ ທ່ີ  ຝ່າຍ ຄ້ານ ພະ
ຍາ ຍາມ  ຍ່ືນຍັດຕິບ່ໍ ໄວ້ ວາງ ໃຈ ຕ່ໍ 
ປະ ທານ ລັດຖະສະ ພາ  ເນ່ືອງຈາກ 
ການໃຫ້ຂ້ໍມູນທ່ີບ່ໍຖືກຕ້ອງແກ່ສາ
ທາລະນະຊົນກ່ຽວກັບວຸດທິການ
ສຶກສາຂອງເຂົາ.

ເມື່ອວັນອັງຄານທີ 17 
ທັນວາ, ລັດຖະສະພາ ໄດ້ລົງຄະ
ແນນສຽງເປັນເອກະສັນແຕ່ງຕ້ັງ
ທ່ານ ຈາກາດ ວິກຣົມລັດຕະເນ 
(Jagath Wickramaratne) ສະ
ມາຊິກລັດຖະສະພາຈາກພັກພະ
ລັງປະຊາຊົນແຫ່ງຊາດ (National 
People's Power - NPP) ພັກ

ລັດຖະບານຊຸດປັດຈຸບັນ ໃຫ້ດຳ
ລົງຕຳແໜ່ງເປັນປະທານຜູ້ໃໝ່.

ທ່ານ ນາງ ຮາຣິນີ ອະ
ມາຣາສລຸິຍາ (Harini Amara-
suriya) ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ 
ເປັນຜູ້ສະເໜີຊ່ືທ່ານ ວິກຣົມລັດ
ຕະເນ ແລະ ທ່ານ ພິມານ ລັດຕະ
ນະຍາເກ (Bimal Ratnayake) 
ຫົວໜ້າລັດຖະສະພາ ກໍສະໜັບ
ສະໜູນການສະເໜີຂອງນາງ; ບ່ໍ
ມີການສະເໜີຊື່ອື່ນ ແລະ ທ່ານ
ຮອງປະທານລດັຖະສະພາ ຣຊິວ ີ
ຊາລິ (Rizvie Salih) ໄດ້ປະ
ກາດຕ່ໍລັດຖະສະພາວ່າ ທ່ານ ວິ
ກຣົມລັດຕະເນ ໄດ້ຮັບການແຕ່ງຕ້ັງ
ເປັນປະທານຜູ້ໃໝ່ຢ່າງເອກະສັນ.

ທ່ານ ອະໂສກາ ຊາປຸມານ ຣັນວາລາ ທ່ານ ອະໂສກາ ຊາປຸມານ ຣັນວາລາ 

ທ່ານ ຈາກາດ ວິກຣົມລັດຕະເນ ທ່ານ ຈາກາດ ວິກຣົມລັດຕະເນ 

ນວນ 18 ແກັດ (144 ເຄື່ອງ) 
ລວມມູນຄ່າ 7,200 ໂດລາສະຫະ
ລັດ ຈາກມູນນິທິພັດທະນາລ້ານ
ຊ້າງ-ແມ່ຂອງ, ຕາງໜ້າກ່າວ

ມອບໂດຍທ່ານ ນາງ ພູຄຳ ວົງ
ວິຈິດ ແລະ ຕາງໜ້າກ່າວຮັບໂດຍ
ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະ
ຈັກ ເຊິ່ງມີພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ
ເຂົ້າຮ່ວມເປັນສັກຂີພະຍານ.

ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ 
ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບ

ໃຈ ແລະ ມອບໃບຍ້ອງຍໍຂອງຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເພ່ືອ
ເປັນການຍ້ອງຍໍຜົນງານດີເດັ່ນ
ໃນການປະກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ ແລະ 
ອຸປະຖຳໃນຄັ້ງນີ້.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)



;aomu @${#!}!@}@W@$PHOUTHEN PASAXON 12

xaopkxtfyf grnxaopkxtfyf grnjjvry-yfvry-yf
zqoleg]af];,le]a[,;o,to5fzqoleg]af];,le]a[,;o,to5f

ໃນປັດຈຸບັນ, ປັນຍາປະດິດ ເຊິ່ງເປັນ
ນະວັດຕະກຳຕໍ່ຍອດເຕັກໂນໂລຊີຂໍ້ມູນຂ່າວ
ສານລໍ້າຍຸກ ໄດ້ກາຍເປັນຄຳສັບຕິດສົບຕິດ
ປາກຂອງຄົນໃນທຸກໆສັງຄົມໃນທຸກໆປະເທດ 
ຈົນບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງອະທິບາຍໃຫ້ຍາວຍືດເສຍ
ເວລາຕື່ມ; ດັ່ງນັ້ນ, ໃນບົດຄວາມບົດນີ້ ຈຶ່ງ
ຂໍສະເໜີຂ່າວສຳຄັນຈຳນວນໜ່ຶງກ່ຽວກັບການ
ນຳໃຊ້ ແລະ ພັດທະນາປັນຍາປະດິດຢູ່ໃນບາງ
ປະເທດ. ຂໍເລີ່ມຈາກປະເທດເຢຍລະມັນປະເທດເຢຍລະມັນກ່ອນ 
ບ່ອນທີ່ນະວັດຕະກຳປັນຍາປະດິດໄດ້ຖືກຫັນ
ເຂົ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງ. ຂ່າວຕ່າງປະເທດໃນ
ທ້າຍເດືອນພະຈິກປີນີ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ ໃນປັດຈຸບັນ, 
ປະມານເຄິ່ງໜ່ຶງຂອງຈຳນວນບໍລິສັດໃນເຢຍ 
ລະມັນ ທີ່ມີພະນັກງານແຕ່ 250 ຄົນຂຶ້ນໄປ 
ເຊິ່ງຖືວ່າມີຂະໜາດໃຫຍ່ ໄດ້ນຳໃຊ້ປັນຍາປະ
ດິດເຂົ້າໃນການເຮັດວຽກ, ສ່ວນບໍລິສັດຂະ
ໜາດກາງທີ່ມີພະນັກງານລະຫວ່າງ 50-249 
ຄົນ ທີ່ນໍາໃຊ້ປັນຍາປະດິດນັ້ນ ມີໜ້ອຍ 28% 
ຂອງຈຳນວນທັງໝົດ, ບໍລິສັດທີ່ມີພະນັກງານ 
10-49 ຄົນ ເຊິ່ງຖືວ່າເປັນລະດັບນ້ອຍນັ້ນ ມີ
ພຽງ 17% ທີ່ນຳໃຊ້ປັນຍາປະດິດ. ການນຳ
ໃຊ້ປັນຍາປະດິດຢູ່ຕາມບໍລິສັດນັ້ນ ສ່ວນຫຼາຍ
ແມ່ນໃຊ້ເພື່ອວິເຄາະພາສາຂຽນ ແລະ ການຈົດ
ຈໍາສຳນຽງສຽງເວົ້າ ທັງສອງຮູບແບບການນຳ
ໃຊ້ນີ້ ສຳຄັນ ແລະ ມີຄວາມຈຳເປັນຫຼາຍສຳລັບ
ການຕະຫຼາດ ແລະ ການຂາຍ; ສ່ວນອີກດ້ານ
ໜຶ່ງ ຂ່າວໄດ້ບອກວ່າ ຫຼາຍໆຫົວໜ່ວຍທຸລະ
ກິດຍັງລັງໆເລໆທີ່ຈະນຳໃຊ້ປັນຍາປະດິດຢ່າງ
ເຕມັພກິດັ ດ້ວຍເຫດຜນົບາງຢ່າງເຊັນ່ ຍງັຂາດ
ຄວາມຮູ້ຄວາມເຂົ້າໃຈຢ່າງລະອຽດຖີ່ຖ້ວນ
ກ່ຽວກັບເຕັກໂນໂລຊີລໍ້າຍຸກນີ້ ເຊິ່ງລວມມີສູງ
ເຖິງ 71%; ສ່ວນຈໍາພວກທີ່ຍັງບໍ່ແນ່ນອນໃຈ

ໃນການນໍາໃຊ້ປັນຍາປະດິດ ຍ້ອນຢ້ານມີຜົນ
ກະທົບທາງກົດໝາຍນັ້ນ ກວມເອົາ 58% 
ແລະ ຍ້ອນເປັນຫວ່ງກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້
ມູນ ມີ 53%. ອ່ານຂ່າວນີ້ແລ້ວ ໃຫ້ຄວາມ
ຮູ້ຫຼາຍຢ່າງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນກັບບັນຫາຄວາມ
ລະອຽດຖີ່ຖ້ວນທາງດ້ານກົດໝາຍ, ດ້ານຈັນ
ຍາບັນ ກໍຄືມາດຕະການປົກປ້ອງຂໍ້ມູນ ເພາະ
ຖ້າໃຊ້ບໍ່ເປັນ ກໍຈະບໍ່ເຫັນຄຸນຄ່າເຕັມສ່ວນ ດີ
ບໍ່ດີອາດໄດ້ຮັບຜົນກະທົບທາງລົບຊໍ້າ.

ຢູ່ປະເທດຍີ່ປຸ່ນປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ກໍມີຂ່າວອອກມາໃນ
ເດືອນພະຈິກປີນີ້ວ່າ ທາງການຂອງປະເທດນີ້ 
ໄດ້ຂຶ້ນແຜນຈັດສັນຫຼາຍກວ່າ 10 ພັນຕື້ເຢັນ 
ເພື່ອສົ່ງເສີມອຸດສາຫະກຳ ປັນຍາປະດິດ ຫຼື 
AI ແລະ ເຊມີຄອນດັກເຕີ ທີ່ເອີ້ນກັນສັ້ນໆ
ວ່າ ຊິບ (Chip), ຈໍານວນເງິນຫຼາຍກວ່າ 10 
ພັນຕື້ເຢັນນີ້ ຈະນໍາໃຊ້ສະໜັບສະໜູນກະຕຸກ
ຊຸກຍູ້ການລົງທຶນຂອງທາງພາກລັດ ແລະ ພາກ
ເອກະຊົນ ໃຫ້ໄດ້ໃນວົງທຶນທັງໝົດ 50 ພັນ
ຕື້ເຢັນ ໃນທົດສະວັດຕໍ່ໄປ; ລັດຖະບານຍີ່ປຸ່ນ
ພວມຢູ່ໃນການອອກພັນທະບັດທີ່ຄໍ້າປະກັນ
ດ້ວຍຮຸ້ນ NTT ແລະ ຊັບສິນອື່ນໆຂອງລັດ
ຖະບານ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນແຜນການນີ້. ໃນ
ໄລຍະຜ່ານມາ, ອຸດສາຫະກຳເຊມີຄອນດັກເຕີ
ຂອງຍ່ີປຸ່ນ ເຄີຍໄດ້ຮັບທຶນສະໜັບສະໜູນຈາກ
ພາກລັດມາແລ້ວເກືອບ 4 ພັນຕື້ເຢັນ ແຕ່ກໍ
ຍັງຕ້ອງການທຶນຕື່ມອີກເທົ່າຕົວ ຈຶ່ງຈະສາ
ມາດມີຜະລິດຕະພັນທີ່ມີຄຸນນະພາບສູງໄດ້. 
ໂລກເຮົາໃນປັດຈຸບັນ ພວມຢູ່ໃນໄລຍະອຸດສາ
ຫະກຳ 4.0 ເຊິ່ງມີເຕັກໂນໂລຊີເປັນແມ່ແຮງ
ຂັບເຄື່ອນ, ຈຳນວນຜູ້ທີ່ໃຊ້ອິນເຕີເນັດໃນທົ່ວ
ໂລກບັນລຸ 5.5 ຕື້ຄົນແລ້ວ ນີ້ລະຄືກຳລັງແຮງ
ພື້ນຖານຂອງອຸດສາຫະກຳປັນຍາປະດິດ.

ll  ໂດຍ : ພູຜາໂດຍ : ພູຜາ
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ຜູ້ຊີ້ນຳ ຜູ້ຊີ້ນຳ 

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ 
ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ

ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ
ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ
ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ  

ຄະນະບັນນາທິການ ຄະນະບັນນາທິການ 
ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ 
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ ກອງບັນນາທິການ 
ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ 

ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ
ທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ 

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ

ນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ
ເພດຍິງ, ມີ ສສຊ ເພດ ຍິງ ໃນ
ຂອບເຂດທ່ົວປະເທດ ແລະ ແຂກ
ຖືກເຊີນ ເຂ້ົາຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ຟັງການເຜີຍແຜ່ແນວທາງນະໂຍ
ບາຍ, ລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດ
ໝາຍ ແລະ ສົນທິສັນຍາສາກົນ 
ກ່ຽວກັບການສ່ົງເສີມຄວາມສະ
ເໝີພາບຍິງ-ຊາຍ; ຜົນການວິ
ເຄາະດ້ານບົດບາດຍິງ-ຊາຍໃນ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ແລະ 
ສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ (ສພຂ) 
ຈາກຊ່ຽວຊານໂຄງການສະເຕັບສ໌ 
(STEPS); ປຶກສາຫາລື ແລະ 
ປະກອບຄໍາເຫັນຕ່ໍບົດສະຫຸຼບການ
ເຄືອ່ນໄຫວປະຈາໍປ ີ2024 ແລະ 
ແຜນການວຽກງານຈຸດສຸມປະ
ຈໍາປີ 2025 ຂອງຄະນະສະມາ
ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດເພດຍິງ; ເຜີຍ
ແຜ່ຜົນສໍາເລັດການຈັດກອງປະ
ຊຸມສະມາຊິກລັດຖະສະພາເພດ
ຍິງໄອປາ ຫຼື ໄວປາ (WAIPA) 
ຄັ້ງທີ 45.

ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງ
ການໂອ້ລົມຈາກທ່ານ ປອ. ນາງ 
ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ເລຂາທິ
ການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິງ່ທ່ານໄດ້ສະ
ແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕ່ໍຜົນ
ສຳເລັດທີ່ພົ້ນເດັ່ນຂອງຄະນະ 
ສສຊ ເພດຍິງ ຍາດມາໄດ້ໃນ
ໜ່ຶງປີຜ່ານມາ ເປັນຕ້ົນແມ່ນການ
ເປັນເຈ້ົາພາບຈັດກອງປະຊຸມເວ
ທີຜູ້ນຳທາງການເມືອງຂອງເພດ
ຍງິ, ກອງປະຊມຸໄວປາ ຄັງ້ທ ີ45, 
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຈຸດ

ສຸມປະຈຳປີ 2024 ຈໍານວນ 13 
ວຽກຈຸດສຸມ, ສາມາດເຮັດສຳ
ເລັດ 11 ວຽກຢ່າງຈົບງາມ ອັນ
ເປັນການປະກອບສ່ວນສຳຄັນ
ເຂ້ົາໃນຜົນງານລວມຂອງ ສພຊ, 
ເຮັດໃຫ້ບົດບາດຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ກໍຄື ສສຊ ເພດຍິງ ສູງເດັ່ນ
ຂຶ້ນໃນເວທີພາກພື້ນ ແລະ ສາ
ກົນ. ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານຍັງໄດ້ໃຫ້
ທິດຊີ້ນຳແກ່ຄະນະ ສສຊ ເພດ
ຍິງ ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າ, ປັບປຸງ ມະຕິ
ວ່າດ້ວຍການຈດັຕັງ້ ແລະ ເຄືອ່ນ
ໄຫວຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດເພດຍິງ ຊຸດທີ IX ແລະ 
ການປັບປຸງກອງເລຂາຊ່ວຍວຽກ
ໃນທ້າຍສະໄໝ ໃຫ້ມີຄວາມ
ສອດຄ່ອງກັບເງື່ອນໄຂຕົວຈິງ
ໃນປັດຈຸບັນ; ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຊຸກ
ຍູ້ສົ່ງເສີມເພດຍິງທີ່ມີມາດຕະ
ຖານເງື່ອນໄຂ ເພື່ອລົງສະໝັກ
ຮັບເລືອກຕັ້ງເປັນສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະ
ພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ (ສສຂ) 
ໃຫ້ມີຈໍານວນເພີ່ມຂຶ້ນ ທັງຮັບ
ປະກັນຄຸນນະພາບດ້ວຍວິທີການ
ຕ່າງໆ, ລວມທັງການສ້າງຄວາມ
ເຂັມ້ແຂງໃຫ້ ສສຊ ເພດຍງິ ແລະ 
ເປົ້າໝາຍໃໝ່ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເຂົາ
ເຈ້ົາລົງສະໝັກຮັບເລືອກຕ້ັງເຂ້ົາ
ເປັນພະນັກງານນຳພາຄຸ້ມຄອງ
ແຕ່ລະຂັ້ນ ໂດຍສົມທົບກັບຄະ
ນະພັກ, ອົງການປົກຄອງ ແລະ 
ສພຂ ກໍຄືພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ
ຕ່າງໆ; ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕ້ັງຜັນຂະ
ຫຍາຍທິດທາງແຜນການປີ 2025 
ຂອງຄະນະ ສສຊ ເພດຍິງ ໃຫ້
ເປນັແຜນວຽກລະອຽດ ຂອງຄະ
ນະ ສສຊ ເພດຍິງປະຈຳແຕ່ລະ
ເຂດເລືອກຕັ້ງ ພ້ອມທັງຊອກວິ
ທີການ, ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະ

ຕິບັດໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງ; ເພ່ີມ
ທະວີການຂໍທິດຊ້ີນໍາຈາກຄະນະ
ປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ຄະນະພັກອົງ
ການປົກຄອງແຂວງ, ຄະນະ ສສຊ 
ເພດຍິງ ໃຫ້ເປັນປົກກະຕິ ເພື່ອ
ເຮັດໃຫ້ການປະຕິບັດແຜນວຽກ
ຂອງ ສສຊ ເພດຍິງ ສາມາດບັນ
ລຸຕາມແຜນທ່ີວາງໄວ້. ນອກນ້ັນ, 
ທ່ານຍັງໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ມີຄຳ
ເຫັນແລກປ່ຽນບົດຮຽນຂອງສາ
ກົນໃນການສ່ົງເສີມບົດບາດເພດ
ຍິງໃນເວທີການເມືອງ ຈາກທ່ານ 
ນາງ ມາຕິນ ແທເຣີ ຜູ້ຕາງໜ້າ
ອົງການສະຫະປະຊາຊາດເພື່ອ
ການພດັທະນາ ປະຈຳ ສປປລາວ 
ແລະ ທີມງານໂຄງການ STEPS 
ທີ່ໄດ້ນຳສະເໜີຜົນການວິເຄາະ
ບົດບາດຍິງ-ຊາຍໃນສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ
ແຂວງ.

ຜ່ານການດໍາເນີນກອງ
ປະຊຸມເຫັນວ່າ ບັນດາທ່ານສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດເພດຍິງ 
ສາມາດຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຢ່າງ
ເລິກເຊິ່ງຕື່ມອີກກ່ຽວກັບການ
ສ່ົງເສີມບົດບາດຂອງແມ່ຍິງໃນ
ເວທີການເມືອງ; ຄະນະ ສສຊ 
ເພດຍິງ ຍາມໃດກໍຖືສຳຄັນໃນ
ການປະສານງານ ແລະ ເຮັດວຽກ
ຮ່ວມກັບບັນດາຂະແໜງການທ່ີ
ກ່ຽວຂ້ອງ ແນໃສ່ປະຕິບັດພາລະ
ບົດບາດໃນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກ
ງານຂອງ ສສຊ ເພດຍິງ ເພື່ອສາ
ມາດເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການ
ປະຕິບັດ 3 ພາລະບົດບາດຂອງ 
ສພຊ ໃນຂົງເຂດວຽກງານຂອງ
ລັດຖະສະພາເພດຍິງ.
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